
Slovo úvodem
UÏ potfietí se setkáváme na stránkách jezdecké roãenky s fotografickou

rekapitulací uplynulé sezóny, a tak jako v minul˘ch letech pomalu po-
m˘‰líme na tu, která nás brzy ãeká.  Numerologové tfii devítky v leto-
poãtu roku, kter˘ pomalu opou‰tíme, nepovaÏovali za pfiíli‰ ‰Èastnou
kombinaci. Ten, komu se sezóna nevydafiila podle jeho pfiedstav má ales-
poÀ dÛvod, proã tomu tak bylo. Komu se dafiilo, mávne nad takov˘m
skepticismem rukou a velk˘ v˘znam nebude pfiikládat ani pfiedpovûdím,
Ïe v roce 2000 se v‰e zlé k dobrému obrátí. V roce tfií devítek sice bylo
zatmûní Slunce, ale na‰tûstí nenastal pfiedpovídan˘ konec svûta, coÏ je
dobrá zpráva. V devátém mûsíci devítkového roku bohuÏel nebylo CSIO
Praha, coÏ byla pro vût‰inu pfiíznivcÛ jezdeckého sportu zpráva ‰patná.

Zato jsme letos mûli místo jedné v˘stavy v Lysé hned dvû - tu druhou ve stejném termínu v Pardu-
bicích.  Dobrá zpráva je, Ïe Kris Kentaur nás po celou sezónu velmi úspû‰nû reprezentoval u nás
i ve svûtû, a Ïe na nûj mÛÏeme b˘t v tomto smûru hrdí víc, neÏ na nûkteré na‰e oficiální politické
pfiedstavitele. Fotografické zpravodajství z CSIO, tradiãního vyvrcholení jezdecké sezóny, tedy
v jezdecké roãence letos nenajdete. Najdete tady ale rozhovor s Andrejem Glatzem, nestorem ães-
koslovenského jezdectví, kterému ani uplynulá léta neubrala na ‰armu, a s nímÏ je radost poho-
vofiit, neboÈ je to ãlovûk léty i zku‰enostmi zmoudfiel˘, kter˘ kdyÏ mluví, tak ví o ãem mluví. A na-
jdete zde také pfiipomínku radostné skuteãnosti, Ïe se koneãnû zaãíná bl˘skat na dobré ãasy na‰í
juniorské reprezentaci, která se letos zúãastnila celkem ãtyfi evropsk˘ch ‰ampionátÛ. TakÏe tûch
dobr˘ch zpráv je pfiece jenom víc, neÏ ‰patn˘ch. AÈ je tomu tak i napfiesrok. V‰e dobré v posled-
ním roce tisíciletí ãtenáfiÛm zpravodaje Jezdec pfieje za redakci Zuzana Ptáãková

Úvod  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 2
Kůň roku 1998  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . str. 4
Leonardo da Vinci  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 6
Začínáme  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 7
Poděbrady  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 9
Mělník  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 9
Praha Trojský ostrov  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 10
Nebanice  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 10
Praha Přední Kopanina  . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 11
Stará Boleslav  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 11
Kolesa  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 12
Heřmanův Městec  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 13
Velká cena Brna  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 14
Heroutice  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 16
Valeč  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 16
Frenštát p.R.  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 17
Bělá pod Bezdězem  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 17
CCI* Kolesa  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 18
CDI* Brno  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 19
Karlovy Vary  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 20
Den koní  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 20
CSI Poděbrady  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 21
Velká cena Ostravy  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 24
Praha Modřany  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 24
CAI Altenfelden  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 25
Litomyšl  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 26
Opava  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 27
Vestec  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 27
Louny  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 28
Horky n.J.  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 28
Klatovy  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 29

Albertovec  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 29
MČR všestrannost jun., ml. jezdci  . . . . . . . . . . .str. 30
MČR skoky jun., ml. jezdci  . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 32
MČR drezúra jun., ml. jezdci  . . . . . . . . . . . . . . .str. 33
CAI Kladruby n.L.  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 34
MS Kecskemet  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 35
CAI Nebanice  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 36
Odolena Voda  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 37
Rozhovor s A. Glatzem  . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 38
Mariánské Lázně  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 40
MČR skoky sen.  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 41
Finále ZP Humpolec  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 44
CCI** Humpolec  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 45
Chotýšany  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 48
ME Münchwilen  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 50
Karviná  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 52
Plzeň  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 52
Opava  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 53
CVI Frenštát p.R.  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 54
MČR dvojspřeží  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 54
CDI* Mariánské Lázně  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 55
Praha Gabrielka  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 55
Praha Trojský ostrov  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 56
ME Necarne Castle  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str .57
ME Ksiąz  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 57
Lysá nad Labem Kůň ’99  . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 58
Pardubice Koně  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 59
CCI* Karlovy Vary  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 60
ME Nitra  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 61
MČR paradrezúra  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .str. 62
Konec dobrý, všechno dobré  . . . . . . . . . . . . . . .str. 64

Jezdeckou ročenku 1999 sestavil C. Neumann s použitím fotografií T. Holcbechera, J. Bělohlava, J. Gebauera, M. Čištínové, 
L. Gotthardové, K. Dvořáka a archívu zpravodaje Jezdec (foto C. Neumann)
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Kůň roku
1998

Stejně jako v minulých letech i na počát-
ku roku 1999 hodnotili jezdci sezónu 1998.
Tradiční byl i Smetanův dům v Litomyšli,
tradiční pořadatel v čele s jezdeckou rodi-
nou Skřivanů. Již podruhé moderoval večer
K. Šíp a stejně jako rok před tím přispěl
mocným dílem k příjemnému průběhu ve-
čera. Oproti předchozím letům přibyli do ro-
diny oceňovaných disciplin i jezdci soutěží
všestrannosti a tak byl program opět roz-
sáhlejší. A protože nemůžeme všechny
oceněné představit fotograficky, alespoň
souhrnně připomínáme, že tituly jezdců
a koní roku 1998 připadly v sobotu 20. úno-
ra 1999 v drezúře Heleně Žižkové a koni
KAMÍR (maj. H. Žižková), ve všestrannosti
Naděždě Knopové a koni MARKÝZO
(Glod Čejov) a ve skákání Tomáši Navráti-
lovi a koni AKTIV (Sinus Bříza). Další oce-
nění si odnesli Petr Mach za osobnost roku
a Vladislav Hruška jako trenér roku.

Foto M. Čištínová

Komisaři KMK uplatnili při galavečeru své zkušenosti s posuzováním exteriéru

Helena Žižková spolu s jezdkyní KAMIRA A. Henriksen

Vyhodnocení KMK patřilo J. Pellarovi a jednou z dekorovaných byla L. Marešová, majitelka
klisny ILUZE, vítězky mezi pětiletými drezúristy

Několikrát patřilo jeviště Smetanova domu
stáji Bost. V prvé řadě třikrát za hattrick ve
finále skokového KMK 1998 (CANTUS Z,
COLUMBIA, KRIS) a majitel stáje B. Star-
novský si přišel i pro čtenářskou osobnost
roku zpravodaje Jezdec (dole).



FINE CLOTHING AND ACCESSORIES FINE CLOTHING AND ACCESSORIES

Pa���sk� 22, 110 00 Praha 1
tel.: 02/232 86 49, 232 59 93, 231 53 19

fax: 02/232 27 12,  e-mail: faubourg@pc-market.cz

A I G L EJIL SANDER RENA LANGE

Vøhradn� prodejce zna�ek

K ocenění trenéra roku přebírá V. Hruška i čestnou cenu, kterou
věnovala firma Biofaktory. Přítomen všem dekorováním byl již
podruhé K. Šíp, který slavnostní galavečer moderoval.

Jeden z čestných odznaků ČJF předal J. Trojanec V. Tomanové

Jezdec roku 1998 Tomáš Navrátil.
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Leonardo da Vinci
Zimní skoková příprava mnoha jezdců byla v roce 1999 ovlivněna výukovým programem

s názvem Leonardo da Vinci. Ten u nás probíhal ve třech etapách a předávat své zkušenosti
přijeli lektoři z Velké Británie. Hostitelství se ujala jezdecká střediska ve Svinčicích, v Brně -
Panská Lícha a v Nové Americe u Jaroměře. Do každého střediska přijela jiná skupina tre-
nérů a cvičitelů a program byl vždy rozdělen na kurs pro jezdce a kurs pro trenéry. Celkem
se školení zúčastnilo 169 jezdců a všech šest kursů bylo velmi vysoko ceněno.

Na závěr třetího kursu se ocenění dočkal
i J. Sedláček, hlavní organizátor celé akce
ze strany ČJF

Britské lektorky Lizzel Winter a Debbie
Marshall (vpravo)

Prvního běhu soustředění ve Svinčicích se
zúčastnil i J. Chýle

Dalším ze čtveřice Britů v Brně byl drezúrní
specialista Rob Lovatt

Rady lektorky Lindy Eaton byly doprovázeny i gestikulací

Druhé pokračování kursů v rámci programu Leonardo da Vinci probíhalo v areálu Panská
Lícha v Brně a z britského Staffordshiru a Kentu přijela trojice Peter Simpson, Jullie Rogers
a Debbie Marshall
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Začínáme...
Halová sezóna v České republice byla

v roce 1999 opět bohatší a díky Zimnímu
kritériu v Albertovci je v podstatě jezdecký
sportovní rok nepřerušen. Do nejranějších
zimních termínů letos vstoupil i pořadatel
v Brně Holáskách a v průběhu února se již
halová sezóna rozběhla naplno po tradič-
ních halách v Měníku Humburkách, Svinči-
cích, Frenštátu pod Radhoštěm, Nové
Americe, Světlé Hoře, Bernarticích, Opavě,
Plzni, Němčovicích, Poděbradech, Spále-
ném Poříčí. Mnohde opakovaně a jen z vý-
čtu míst je zřetelná akcelerace jezdeckého
sportu v České republice.

3. dubna zahájili sezónu v elegantní hale
v Němčovicích

J. Kincl ml. s BORCEM  (Horymas Horní
Město) zvítězil 27. března ve dvoufázovém
skákání dětí ve Světlé Hoře -jge-

Z. Krpela a TAMPA reprezentovali na počát-
ku roku stáj Straka Němčovice

Při poháru žen ve Frenštátě zvítězila v jedné
ze soutěží L. Gladišová - JERMETIEU (Gladiš
Bernartice) -jge-

M. Matějka (Chomutov) zahájil sezónu velmi dobře při závodech
v Měníku Humburkách a v Nové Americe zvítězil hned třikrát.

Prvé -ST- sezóny získal pro stáj Bost P. Doležal a KRIS KENTAUR



Mnoho úspûchÛ v jezdecké sezónû 2000 
Vám pfieje

JS Corps
049/551 2854

CZ Pardubice
040/512 763

gastronomická zafiízení

Seskupení firem GAMA tvofií síÈ obchodních
zastoupení, servisních stfiedisek a pro-
jekãních kanceláfií na území celé âeské re-
publiky a zab˘vá se komplexními dodávkami
zafiízení a sluÏbami v oblasti gastronomie.

➢➢ Poradenské a konzultační služby
➢➢ Projekt v počítačovém prostředí AUTO-CAD
➢➢ Instalační projekt
➢➢ Konzultace s veřejnoprávními institucemi
➢➢ Dodávka zboží včetně dopravy
➢➢ Montáž
➢➢ Počítačový stravovací systém
➢➢ Revizní zprávy o připojení el. a plyn. zařízení
➢➢ Zaškolení personálu
➢➢ Záruční a pozáruční servis

PRAHA
âapkova 14

✆✆ 02 6121 6023-7
Fax: 61216034

HRADEC KRÁLOVÉ
·kroupova 673

✆✆ 049 561 03 24
Fax: 5610324

TRUTNOV
Krkono‰ská 770

✆✆ 0439 853 104
Fax: 853 104

·kroupova 9
Hradec Králové

tel.: 049/619 243
mobil: 0602 624 324

veřejné straveřejné stravvoovváníání
rrozvozvoz jídeloz jídel

svsvatbatbyy,, rautyrauty,...,...

H O L D I N G
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Poděbrady

Mělník

Sezónu na otevřených kolbištích tento-
krát otevřeli 4. dubna v Poděbradech. Na
programu byly čtyři soutěže až do stupně
-L- a diváci viděli téměř 150 startů. Soutěže
se konaly na pískovém kolbišti vedle hlavní
travnaté plochy a mnozí se již těšili na CSI
za dva měsíce.

Jezdci z České republiky se na jaře ma-
sivně sjíždějí na mělnické kolbiště, kde jsou
jarní závody vybaveny rozsáhlým spektrem
soutěží. Příležitost zde nalézají děti, mladí
koně, zkušenější závodníci i reprezentační
špička. Vyvrcholením závodů ve dnech  14.-
16. dubna byly i soutěže stupně -ST-, které
se staly kvalifikační zkouškou na první re-
prezentační výjezd skokanského týmu do
rakouského Villachu. O první nominaci si
v Mělníku řekli J. Skřivan, P. Doležal, T. Na-
vrátil a M. Matějka.. Dvě první větší vítězství
roku 1999 získal pro stáj Bost P. Doležal,
který dvakrát v soutěžích -ST- porazil
J. Jindru se SIRAH (Sp.Poříčí). Poprvé
v sedle nováčka českých kolbišť figurantní-
ho CARUSA (vpravo) a podruhé s neuvěři-
telně mrštným a snaživým CRAZY BOYEM.

První vítězové sezóny 1999 na otevřených kol-
bištích: J. Čada - HUMOR (Teplice) vpravo a
M. Půlpán - ARKO (Remark) dole

Spokojeně se tvářil i J. Staněk, kterého viděli
diváci i v sedle (vpravo)

J. Pecháček (FINN KOREA) zvítězil v soutěži -S-

Publikum bylo spokojené, i když trochu pro-
mrzlé

M. Kubištová - LAND PRINZ (Měník)
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Praha
Trojský ostrov

Drezúrní jaro začíná tradičně v Praze
a v roce 1999 se drezúristé sjeli poprvé do
Prahy 17.-18. května. V Dubnové ceně na
Trojském ostrově byly připraveny tři úrovně
soutěží. V každé úrovni pak dominovala
jedna jezdkyně, když se obě soutěže stup-
ně -L- staly exhibicí Š. Koblížkové s AURE-
LIÁNEM (stáj Hlinovská), obě úlohy stupně
-S- získala Š. Charvátová s DREAM DAN-
CER (Panská Lícha) a v závěrečném St.
Georg zase dominovala H. Žižková s PO-
ZOREM (TJ Žižka Praha).

Foto M. Čištínová

Nebanice

Soutěže úrovně -L- patřily v Praze na Trojském ostrově Š. Koblížkové s AURELIÁNEM (Hlinovská)
a v soutěži o stupeň vyšší v sedle ÁRIE (foto) našla přemožitelku pouze v Š. Charvátové
s DREAM DANCER (Panská Lícha)

I na Trojském ostrově byla zima, a to nejen J. Charvátovi a V. Jáchimové

J. Holcbecher - ČAR (Čapková Fantův Mlýn) skončili v -S- drezúře na 2. místě

Vítězně zahájil D. Komenda (-L-) v sedle PASTELA (VŠ Plzeň)

E. Čmolíková - VANITAS (Stará Role)

Již podruhé uspořádali pořadatelé v Nebanicích veřejný trénink formou sko-
kových zkoušek Caprilli 1 a 2. Kontrolu připravenosti koní hodnotil V. Nágr a M.
Šímová, kteří každému absolvujícímu vysvětlili chyby. Celkově se ve čtyřech
odděleních účastnilo testu 40 dvojic.

Současně s testy byly v Nebanicích drezúrní závody, které vyvrcholily dre-
zúrní zkouškou úrovně -S-, ve které mezi 11 účastníky zvítězil T. Kavka s IMA-
GOU z JK Kavka. Foto T. Holcbecher



Luboš Von-
dráček strávil
jaro o berlích

J. Pecháček
soutěžil i tré-
noval

Tradiční dvojice ve Staré Boleslavi I. Ven-
cour a L. Jandourek (vpravo)

T. Ledecký byl na jaře jezdícím předsedou
JK Stará Boleslav

Vítěz memoriálu O. Vacek - ROCK’N’ROLL
(dole)
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Praha
Přední Kopanina

Stará Boleslav

Ve dnech 24.-25. dubna pokračovali dre-
zúristé soutěžemi na Přední Kopanině. Zde
byla vedle úlohy St. Georg vypsána i soutěž
-IM I- a v obou získala vítězství domácí V.
Kadlecová s VERONOU.

Pro rok 1999 přichystali pořadatelé ve Staré Boleslavi seriál
pěti závodů. První z nich patřil jako každý rok Memoriálu Lud-
víka Jandourka. Dvoukolová soutěž úrovně -L- nepostrádala
napínavé vyvrcholení, když se do rozeskakování probojovaly
čtyři dvojice, z nichž se nakonec z vítězství radoval
O. Vacek s ROCK’N’ ROLL (JK Vacek). Oba dny však vrcholily
soutěžemi -S-, kde se poprvé hned dvakrát radoval J. Pecháček
s koňmi MORNING STAR STING a FINN KOREA a podruhé
patřilo vítězství V. Švarcovi s VALERIÍ (Švarc Rádlo).

Mezinárodní účast na Přední Kopanině za-
jistilo Slovensko, včetně trenéra I. Kelemena

Mladé koně RENO MOVA POL a DANTE
(foto) představila D. Diringerová (Žabčice)

I v drezúře nepadají jablka daleko od stromu
a pohledem na M. Vaňhovou (dole) se těšily
maminka M. Vaňhová (vlevo uprostřed) a ba-
bička M. Řehořová (vlevo) ve společnosti s
H. Benešovou
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Kolesa
Pořadatelé v Kolesách stále rozšiřují svůj

záběr a jejich důležitost pro disciplinu spře-
žení se v roce 1999 opět posunula o příčku
výš. Spřežení zde zahájila 23. dubna zkrá-
cenou soutěží, která však byla vyvrchole-
ním soustředěné přípravy šestice našich
nejlepších jezdců dvojspřeží. Ti tak zahájili
jarní přípravu na šampionát v Kecskemetu.

První soutěžní měření sil dopadlo nejlépe
pro L. Jirgalu, Z. Jiráska a J. Nesvačila, kte-
ří se za sebe v Kolesách seřadili jen velmi
těsně. Ve hře o šampionát však i nadále zů-
stávali J. Kohout, R. Kala i L. Jelínek.

Po těžkém zranění se k práci s českými vo-
zataji vrátil polský internacionál C. Koniecz-
ny (uprostřed)

Roman Kala (Aranka Doubravice) byl jedním
ze šestice závodníků, který se před prvním
měřením sil jezdců dvojspřeží, zúčastnil i před-
cházející soustředěné přípravy (středové foto)

Na startovní listině se objevili hned dva J. Nesvačilové, když vedle na-
šeho reprezentanta (vlevo) prodělal svůj soutěžní křest i jeho syn

J. Kohout (Bratronice) těsně čtvrtý V. Novotný a J. Schwarz

První důležité vítězství sezóny způsobem start – cíl získal L. Jirgala (JK Hubička Telnice)
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Heřmanův Městec
Jednospřeží a čtyřspřeží se poprvé v roce 1999 sešla

25. dubna v Heřmanově Městci.V jednospřeží se objevil i Z.
Jirásek (JK Robousy), jinak jezdící převážně dvojspřeží.Ten
také rychle opanoval pole a v soutěži zvítězil před     J. Ko-
nířem (Hrádek) a T. Bartákem ml. (Favory Benice).

Zkrácená soutěž čtyřspřeží (4 účastníci) se stala soubo-
jem dvojice z Národního hřebčína, ze kterého nakonec vy-
šel lépe domácí J. Škodný, který těsně překonal P. Vozába.

Starokladrubských koní byla v Heřmanově Městci většina a vedle vítěze sou-
těže J. Škodného (dole) zapřahá starokladrubského bělouše i česká jednič-
ka v jednospřeží J. Koníř (vlevo). V Heřmanově Městci však vítězství mezi
jednospřežími získal Z. Jirásek (JK Robousy).

K. Kastnerová (Martin Moravský Krumlov) skončila na 3. místě

K. Regner v roli rozhodčího U Matoušků se jezdí od malička

V jednospřeží soutěžili P. Dušková (JK Robousy) a K. Valášek (NH Slatiňany)
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Velká cena Brna
Areál TJ Moravanu Brno se ve dnech 7.-9. května stal poslední

zkouškou před výjezdem české skokové reprezentace do rakouské-
ho Villachu a poměřit se s naší špičkou přijeli do Brna snad úplně
všichni. Nejvíce vítězství si odnesl J. Skřivan, který z devíti závodů
zvítězil čtyřikrát. Vítězství v hlavní soutěži -ST- Velké ceně firmy Ken-
taur získal po rozeskakování 12 koní T. Navrátil s AKTIVEM (stáj Si-
nus Bříza). Pouze dva jezdci dokázali i rozeskakování překonat s nu-
lou a druhou příčku získal J. Jindra s PRINC KONDÉ (Sp. Poříčí).
O třetí místo bojovali jezdci se 4. tr. body a z nich nejrychlejší byl J.
Skřivan s LABE JEFF LB TECH (stáj Manon).

Vítězem hlavní soutěže se stal T. Navrátil - AKTIV (Sinus Bříza)

M. Šoupal - ČARAS (I. SPZ Pardubice)

P. Mach (stáj  Sparta s.r.o.) angažoval do
sedla FLORIDY III (vlevo dole) Z. Zelinkovou

Stavitelka kursů A. Tůmová

J. Pecháček a FINN KOREA (Spolfin Brun-
tál) byli jednou třetí a jednou druzí v soutě-
žích úrovně -S- (foto dole)



Pro J. Jindru a SIRAH začínala v Brně
velmi úspěšná sezóna

Hlavním pořadatelem byl J. Smékal

Majitel firmy Kentaur P. Kuba rozdával
v Brně sedla

Není to tak dlouho, co byla značka Dacia
předmětem majitelské pýchy. Při letošní
VC Brna upravovala povrch kolbiště

KRIS KENTAUR odcházel jedinkrát v sezó-
ně skutečně poražen
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Heroutice

Valeč
Zámecký areál Valeč se stal dějištěm první

jarní regionální výstavy malých koní a pony, kte-
ré zde 15. května uspořádali manželé Fialovi
z hřebčína Dollom Žlutice. Přehlídka všech ob-
vyklých kategorií pony měla své vítěze, ze kte-
rých byli vyhlášeni šampioni celé výstavy. Mezi
mladými koňmi se jím stal hafling MOZART
(F. Mikeš - Praha) a mezi staršími pak welsh
part bred SHOSHON (P. Bartoňová - Kšely).
Přehlídka se však neobešla ani bez dětských
jezdeckých her. Tradiční Slavnost květů v zám-
ku ve Valči tak dostala nový rozměr.

Dva víkendy za sebou se soutěžilo v He-
routicích ve středočeském kraji. V rámci Jar-
ní ceny proběhly 1. května soutěže KMK a
2. května pokračovaly závody dalšími soutě-
žemi. Po dvakrát byla nejlepší A. Plimlová.
Ve svých dobrých výkonech pokračovala i o
týden později, kdy byla dvakrát první v sed-
le FRESKY a VENDULY a stala se přebor-
nicí středočeské oblasti ve skocích.

Majitel stájí a hlavní pořadatel M. Perníček

M. Zbořil startoval i za Heroutice

A. Plimlovou - FRESKA, dekoruje hlavní
sponzor soutěží Tomáš Krůta

Počasí pořadatelům příliš nepřálo

Mojmír Fiala
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Bělá pod Bezdězem

Frenštát p. R.

Závody v Bělé pod Bezdězem u Mladé Boleslavi a kolbiště v Páterově si již získaly své příz-
nivce. První závody roku 1999 se konaly ve dnech 15.-16. května a na programu byla i soutěž
stupně -ST-. Mezi deseti dvojicemi získala vítězství A. Plimlová s FRESKOU z Poříčí (dole)
před I. Zatloukalovou - AROT (Ústí n.L.) a J. Pecháčkem - FINN VAL (Spolfin Bruntál).

Májová cena ve Frenštátě pod Radhoš-
těm, v rámci které probíhaly i soutěže KMK,
se konala ve dnech 30. dubna až 2. května.
Diváci viděli téměř 400 startů. K hlavní ce-
ně stupně -S- nastoupilo 40 dvojic a vítěz-
ství se podařilo obhájit P. Eimovi, tentokrát
v sedle VALÁTA-19 (foto dole), kteří absol-
vovali jediní základní kolo i finále bez trest-
ných bodů. Foto J. Gebauer

Druhé místo patřilo P. Humplíkovi - JODID
OIL TEAM (Opava Kateřinky)

Vít Pauzr - VÁŽKA

Petra Hrůzková - ZIRKON (Rias F-M)

Stanislav Hošák - ROVENA (ŠPZ Nový Jičín)
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CCI* Kolesa
Mezinárodní sezónu v České republice

zahájili militaristé kompletní soutěží v Kole-
sách 20.-23. května. Dvacetjedna českých
dvojic doplnila devítičlenná ekipa z Polska a
J. Obert ze Slovenska.

Z českých jezdců vstoupil do soutěže
nejlépe J. Hatla se SZIALENIENCEM (Mě-
ník) ale bohužel v terénní zkoušce se tr. bo-
dům nevyhnul. Nejlepší postavení mezi na-
šimi jezdci si nakonec stejně vybojoval
s IVORY COUNTEM, když skončil druhý
za vítězným Polákem B. Owczarekem
(CZATAR).

M. Theimer - MAJÁLES, bezchybný v te-
rénní zkoušce

Hlavním rozhodčím v Kolesách byl M. Mentlík

J. Hatlovi - SZIALENIEC (Měník Humburky)
uteklo vítězství díky jednomu zaváhání v kro- Ilona Matoušková řídila pro-

voz na startu

D. Balcarová měla dobrý začá-
tek, ale po pádu v krosu se
objevily i slzy

Pohár vítěznému polskému reprezentantovi
B. Owczarkovi (CZATAR) předal V. Sůra
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CDI* Brno
Drezúristé se k prvnímu mezinárodnímu

měření na domácí půdě sjeli do Brna, kde
bylo uspořádáno 18.-20. června CDI**. Are-
ál Panská Lícha přivítal vedle našich repre-
zentantů i velmi masivní zahraniční účast
v čele se čtveřicí jezdců z Velké Británie. Za
Rusko nastoupil V. Tiškov ze stáje Pradar.
Maďarsko reprezentovala dcera legendární-
ho G. Dallose Zsofie s koněm COLOREDO.
Největším překvapením však byl španělský
internacionál Miguel Jorga s AVENTINO,
který nejenže byl ozdobou závodů, ale jasně
zvítězil v hlavní tříkolové soutěži
(-IM II- a 2x GP). Foto M. Čištínová

Hvězdou v Brně byl španělský jezdec Mi-
guel Jorga s koněm AVENTINO

V „malé rundě“ (Sv. Jiří + -IM I-, -Kür I-) by-
la nejlepší H. Žižková - POZOR (TJ Žižka
Praha), kterou k dekorování doprovází
V. Tiškov (RUS)

H. Žižková - POZOR

V. Tiškov - DOGMAT (dole) v hlavní soutěži dru-
hý, si odnesl cenu pro nejstylovějšího jezdce

V soutěži ml. jezdců se musela Š. Charváto-
vá spokojit s 2. místem - DREAM DANCER
(vpravo) a 3. místem - SAM (dole), když ví-
tězství získala M. S. Claire z Velké Británie



20

Karlovy Vary

Den koní

Pořadatelé Jarní velké ceny Karlových
Varů (15.-16. května) měli tentokrát značné
starosti s přihláškami, protože naše repre-
zentace se již připravovala na první zahra-
niční výjezd. K prvému těžkému skákání ro-
ku se nakonec přeci jen sešlo devět dvojic.
Jediný J. Hatla se SAHIBEM KUBIŠTA ab-
solvoval základní parkúr bez trestných bodů
a tak se diváci rozeskakování nedočkali.

Foto T. Holcbecher

Den koní, který připadl na 30. května,
se v České republice pomalu stává tradi-
cí. Akce, kterou založila Lenka Gotthar-
dová, určitě přispívá k popularizaci koní
zejména tím, že koně opustí svá tradiční
kolbiště a obsadí centra měst. Přesně tak
tomu bylo i v Mělníku, jak dokládá naše
fotoreportáž.

Ze souboje o vítězství vyšel v Karlových
Varech lépe J. Hatla - SAHIB KUBIŠTA
(Měník Humburky) - vpravo dole - a P. Do-
ležal - CRAZY BOY (Bost) se musel spoko-
jit s 2. místem - dole O. Nágr - CASANOVA (Mariánské Lázně)M. Vávra - MIO (Svinčice)

Posuzovat koně v centru města na náměstí
se tajemníkovi Asociace svazů chovatelů ko-
ní Karlu Kratochvílemu nestává každý den



21

CSI Poděbrady
Ve dnech 4.-6. června se i skokoví jezdci

dočkali mezinárodních závodů. Velká cena
Poděbrad CSI-C přilákala pochopitelně ce-
lou národní špičku, která měřila síly s jezd-
ci Polska, Německa, Slovenska a Rakous-
ka. Pro české příznivce byly Poděbrady
zajímavé i tím, že se přijel ukázat i A. Opa-
trný, který působil celé zimní i jarní období
ve stáji R. Tebbela v SRN a o jeho úspěších
v Německu čeští příznivci zatím jenom čet-
li. Našeho jezdce doprovázel do Poděbrad
sám R. Tebbel, který se přes skutečnost, že
sám nejezdil, stal největší atrakcí závodů.

A. Opatrný potvrdil pověst, která jej do
Poděbrad doprovodila a po napínavém prů-
běhu soutěže se stal vítězem Velké ceny
Poděbrad roku 1999.

V. Tretera - LUSSI (Stáj Tretera)

S. Hošák starší a S. Hošák mladší

Dvakrát Zdeněk Žíla

M. Prokůpková - VINAJ (Václav Kolín)

M. Vítek - PRZEDSWIT LORD (Stáj Končiny)

R. Tebbel v roli trenéra A. Opatrného

M. Lasabová - FORS GEDOS (Stáj Vaňha)

Stavitelem kursů byl I. Fekár ze Slovenska
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J. Pecháček je stále v centru pozornosti

A. Opatrný  a CARDINAL patřili od prvního momentu k favoritům P. Doležal - ROMINA (Bost Praha)

Nedělní dopoledne (130 cm)  patřilo P. Šve-
covi, který zvítězil s BAVIEROU 

Chyba na posledním skoku stála vítězství
J. Jindru a SIRAH (Spálené Poříčí)

MISS ORLING J. Skřivana zaznamenala velký výkonnostní skok
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Velká cena Ostravy

Praha
Modřany

První nesmělé krůčky má již sport handi-
capovaných v ČR za sebou a soutěže v pa-
ravoltiži se pomalu stávají běžnou součástí
sportovního života. V sobotu 29. května se
do areálu TJ Orion Praha sjely skupiny han-
dicapovaných jezdců z Dětského ranče
Hlučín a Dětského centra Olomouc, kterým
dělali konkurenci jezdci pořádající jednoty.
Více než kdekoliv jinde zde platilo, že není
důležité zvítězit.

Velká cena Ostravy patří mezi stálice naší skokové sezony a ve dnech 21.-23. května se ko-
nal již její 35. ročník. Po zranění v Brně se zde k úlevě všech svých fanoušků opět v tom nejlep-
ším světle předvedl KRIS KENTAUR stáje Bost s P. Doležalem. Tomu se Cena Ostravy povedla
na jedničku a po vítězství v sedle CRAZY BOYE v samostatném -ST- zvítězil i ve Velké ceně, když
s KRIS KENTAUR obsadil i druhé místo. Třetí místo získal J. Skřivan s GARGANO WEPOL

Foto J. Gebauer

Nejen sportem živ je člověk

J. Pecháček - MORNING STARS STING,
vítěz sobotního -S-

L. Masár - RAMON NICE HORSE (Baník)

Skupina z Dětského ranče v Hlučíně cvičila
pod vedením lonžera J. Dudka

Cvičence Dětského centra 90 v Olomouci
přivezla do Prahy vedoucí A. Ježková

Rozhodčí L. Mazánek a J. Baloun

Vítězství získal P. Doležal a CRAZY BOY
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CAI Altenfelden
Jezdci dvojspřeží zahájili sezónu 1999, která pro ně byla sezonou světové-

ho šampionátu, velmi aktivně a již v červnu za sebou měli tři zahraniční výjez-
dy.Tím třetím byl 18.-20. června start českého týmu při CAI v rakouském       Al-
tenfeldenu. Pod vedením M. Šimáčka nás zde zastupoval L. Jirgala, J. Nesvačil
a R. Kala.

Nejvíce nás potěšil J. Nesvačil, který po celkově dobrém výkonu obsadil na-
konec celkové 5. místo a byl mezi 28 páry nejlepším zahraničním účastníkem.
L. Jirgala byl desátý a R. Kala, pro něhož byla soutěž zahraniční premiérou, byl
celkově na 26. místě. Foto L. Gotthardová

Nejlepší z našich byl v Rakousku J. Nesvačil

Kladrubští bělouši J. Leibetsedera byli cel-
kově třetí

Rakouský reprezentant Johann Wolfmayer
obsadil 2. místo

Roman Kala

J. Nesvačil byl na 5. místě první ze zahra-
ničních účastníků za rakouskou čtveřicí
Pointl, Wolfmayer, Leibetseder, Moser

L. Jirgala (fo-
to) si s L. Ne-
s v a č i l e m
v Rakousku
zajistili účast
na mistrov-
ství světa
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Litomyšl
V sobotu 26. června měla, v nabitém pro-

gramu skokových jezdců, místo Velká cena
Litomyšle, konající se tentokrát jako Cena
CAC Leasingu. Jeden z našich nejlepších
skokových jezdců J. Skřivan se opět ukázal
i jako velmi dobrý pořadatel a připravil jezd-
cům i divákům pěkné odpoledne s kvalitním
společenským i sportovním programem.
Závody přilákaly i mnoho diváků, kteří chtě-
li shlédnout premiéru nově angažované
jezdkyně stáje BOST Z. Zelinkové, která se
tak dostala do sedel nejlepších českých ko-
ní.

V hlavní soutěži -ST- však exceloval pře-
devším P. Švec s BAVIEROU (Nová Ameri-
ka), který dokázal jako jediný absolvovat
bez chyby a zaslouženě zvítězil. Z. Zelinko-
vá s KRIS KENTAUR byla druhá a třetí po-
zice patřila J. Skřivanovi s MISS ORLING.

P. Švec - BAVIERA (Nová Amerika)

Soutěžní zaujetí prokázali jezdci i v sedlech
horských kol

Hlavní cenu předával ředitel CAC Leasingu
v Hradci Králové V. Kovář a blahopřát vítě-
zům přišel i starosta Litomyšle M. Brýdl

Premiéra Z. Zelinkové v sedle KRIS KEN-
TAUR dopadla vcelku dobře

Z. Žíla - MERCURY LESSI (JK Smrček)

Hlavním rozhodčím byl F. Vondrák
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Opava

Vestec

Někteří jezdci se přímo z Litomyšle vydali na Velkou ce-
nu Opavy, která se konala ve dnech 25.-27. května. K hlav-
ní nedělní soutěži nastoupilo 19 dvojic. Opět se museli di-
váci obejít bez rozeskakování, když jediný bezchybný byl
S. Hošák s RADEGAST TONAK z Nového Jičína (foto
vpravo). Další tři místa byla juniorská, když druhá a třetí by-
la Z. Zelinková s CRAZY BOY a KRIS KENTAUR a 4. mís-
to obsadila slovenská juniorka M. Garajová a LIMARA.

Foto J. Gebauer

K. Lamich - CREDIT (Opava Kateřinky)

Z. Zelinková - BEIBUT (Mělník) J. Navrátil a M. Gebauerová

Cena města Chrudimi ve Vestci, kterou již téměř dvě
desetiletí pořádá školní statek SZŠ Chrudim, se konala
15. května.V minulosti byla několikrát na tomto kolbišti ús-
pěšná téměř domácí R. Jeníková, která po čtyřech vítěz-
stvích v letech 87 (ELIOT), 93, 95 a 97 (PABLO) získala i
původně putovní trofej.

Tentokrát však byla nejúspěšnější ženou Radka Dvořá-
ková (foto vpravo). Foto J. Bělohlav

I letos se R. Jeníková (vlevo) pokusila
s PABLEM o vítězství, ale nakonec byl
úspěšnější M. Málek - DUXA (nahoře) 
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Louny

Horky nad Jizerou

O pohár města Loun (-S+S-) bojovalo
19.-20. června 12 dvojic. V prvém kole, kte-
ré bylo i samostatnou soutěží, si nejlépe ve-
dl V. Pauzr s VÁŽKOU.

V nedělní soutěži se diváci rozeskaková-
ní nedočkali, když jedinou nulu předvedl
M. Matějka s LIPKOU UNIREN.

Ve dvoukolové soutěži O pohár města
Loun se o vítězství rozeskakoval M. Matěj-
ka s ÚTVAREM (Chomutov) a domácí
V. Jakeš  v sedle MARIA, kteří absolvovali
obě kola shodně se 4 tr. body. Vítězství si
nakonec odnesl M. Matějka (foto vpravo).

Pozornost diváků poutala Z. Zelinková,
pro kterou byly soutěže v Lounech premié-
rou v sedlech koní stáje Bost. V hlavní sou-
těži -S- startovala s ryzákem CARUSO s je-
dinou chybou na vodním příkopu (foto dole).

Kolbiště v Horkách nad Jizerou přivítalo soutěžící 19. června a vrcholem zá-
vodů byla soutěž -S-. Startovní pole obohatili jezdci Portorika, kteří přijeli do ČR
na třítýdenní soustředění pod vedením trenéra Pavla Blaha. Nejlepší pověst do-
provázela portorického reprezentanta I. Lopeze. Ten se také v Horkách před-
stavil v nejlepším světle, když předvedl velmi dobře ryzáka RONAN EXTRA za-
půjčeného ze stáje J. Pecháčka a po rozeskakování čtyř koní zvítězil v hlavní
soutěži před L. Jandourkem (LUMP) ze Staré Boleslavi.

P. Vachutka se přestěhoval v průběhu roku z Moravy do Bohdanče a stal se
z něho Východočech. V Horkách doprovázel portorickou ekipu

I. Lopez - RONAN EXTRA Domácí K. Vodseďálková - AMONA Z. Palička - EASTERLIGHT startoval za Sparta s.r.o.

V. Hadžia - CORADO T (Tarpan s.r.o.)

L. Poláková - KASKÁD (Sp. Poříčí)

Louny jsou již v regionu rozhodčího E. Volta
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Klatovy

Albertovec

Slavnostní byla 40. Cena Klatov, která se konala ve dnech
26.-27. června. Přes konkurenci řady velkých závodů se do  Kla-
tov dostavila důstojná konkurence v čele s J. Pecháčkem (vpra-
vo dole). Ke dvoukolové hlavní soutěži (-S+ST-) nastoupilo 19
dvojic a do závěrečného -ST- pak 15.

Jediný bezchybný z obou kol byl K. Papou-
šek s GALEM (Srnín) - 40. vítěz Ceny Klatov

Pozorně sledují J. Kuželka, M. Nákelná a E. Nákelná

Úspěšný v Albertovci byl J. Vala - FIN ARNOLD (Spolfin Bruntál)M. Šopíková - LION (Horymas Horní Město)                   Foto J. Gebauer

M. Pšajdl (vpravo) a M. Urban stáli u zrodu
tradice Ceny Klatov

V samostatné soutěži -ST- pak diváci viděli rozeskakování pěti dvojic
a M. Matějka zde byl zastoupen hned třikrát. Jeho úspěšnost pokračo-
vala i v rozeskakování a nakonec s koňmi LINO J, LIPKA UNIREN
a EQUISPORT GRAND obsadil tři prvá místa.

Vedle dnes již tradičního seriálu halových soutěží s názvem Albertovské
zimní kriterium, pořádalo se letos v severomoravském nřebčíně i Albertov-
ské letní kritérium. Seriál skokových závodů byl příležitostí k měření sil pře-
devším jezdců z regionu, ale dorazili i jezdci ze vzdálenějších oblastí.

Finále se konalo 14. srpna a mezi čtyřletými zvítězil R. Šipoš - CHAWA-
RA (Bukanýr Karviná) a mezi pětiletými po dvou rozeskakováních D. Fialka
- AUTONOM (Orfeus Horní Bludovice), na snímku dole v sedle DAJANY.
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Karlovy Vary
MČR jun. a ml. jezdců všestrannost

O první medaile roku 1999 bojovali 25.-27. června v Karlových Varech
junioři a mladí jezdci ve všestrannosti. Karlovy Vary se v těch dnech sta-
ly centrem české military, protože vedle mistrovských soutěží (-L- junioři
a -S- mladí jezdci) zde byly i otevřené soutěže úrovní -Z-, -L- a -S-.

Mistrovská soutěž byla letos rozdělena a bohužel odhlášky na poslední
chvíli zásadně poškodily startovní listinu soutěže mladých jezdců. K té na-
stoupily pouze tři dvojice a nakonec soutěž dokončil jediný R. Fiala s IDO-
LEM (Leon Blatná), který se tak stal osamoceně dekorovaným mistrem.

K soutěži juniorů nastoupilo 14 dvojic a nejlepší v závěrečném účtování byl
T. Kavka - IMAGA (Kavka Fojtov) - foto vpravo. Další medaile si odvezla        J.
Poulíčková (Glod Čejov), která byla druhá s HARUNEM a třetí s PORTOU.

MČR všestrannost jun. 1999
1. T. Kavka - IMAGA (Kavka Fojtov)
2. J. Poulíčková - HARUN (Glod Čejov)
3. J. Poulíčková - PORTA (Glod Čejov)

MČR všestrannost ml. jezdci 1999
1. R. Fiala - IDOL (Leon Blatná) Foto T. Holcbecher

V juniorské soutěži nechyběla domácí
D. Balcarová s NAVIGACÍ

Otevřené soutěže se staly i příležitostí pro
další jezdce. K. Veselovská s KAVALEM
(ČJK Karlovy Vary) zvítězila v -Z- a dařilo
se i J. Kuřilovi ze Staré Role (vlevo)

Osamocený mistr R. Fiala (IDOL) měl radost i z vítězství v otevřeném -S-



T. Kavka – IMAGA, juniorský mistr ČR 1999 ve všestrannosti

Chovatelé koní, nezÛstávejte pozadu, inseminace – cesta k úspûchu
Zapojte se aktivnû do programu inseminace klisen.

Labe Jeff
kÛÀ roku 1997

Narcos II
‰ampion plemeník Francie 1997

KVALITU NA·ICH SLUÎEB GARANTUJÍ NA·E MNOHALETÉ ZKU·ENOSTI

Ing. Zdenûk Müller, CSc. ERC Pardubice - Mnûtice 126, tel./fax: 040/6670861, e-mail: muller@pce.cz
Laboratofi uznaná Státní veterinární zprávou âR pod ã. ISH CZ-01

I Love You 
svûtov˘ ‰ampión 1983

Hlavní pfiednosti inseminace:
● rychlost

● ins. dávku za‰leme na kterékoliv místo v âR do 12 hod.

● jednoduchost
● k dispozici síÈ 40ti externích profesních pracovníkÛ po celé âR
● inseminaci vlastních klisen si chovatel mÛÏe, po pro‰kolení,

provádût sám

● úãelnost a spolehlivost
● nabídka kvalitních plemeníkÛ
● dobré reprodukãní v˘sledky
● pfiijatelné ceny
● garance kvality inseminaãních dávek  
● poradenská ãinnost 

Îádejte katalog hfiebcÛ

Pro pfiipou‰tûcí sezonu
2000 nabízíme:

● nové hfiebce pro inseminaci ãer-
stv˘m spermatem

● roz‰ífienou nabídku nejlep‰ích svû-
tov˘ch hfiebcÛ prostfiednictvím in-
seminace zmrazen˘m spermatem

● ‰kolení chovatelÛ i profesních pra-
covníkÛ pro inseminaci klisen

● nov˘ program transferu embryí
koní

● vyuÏijte na‰í stránku na internetu:
http://equesta.8m.com/eqservis/mnetice.htm

Kvalitní plemeník 

základní pfiedpoklad 

úspûchu
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Hradec nad Moravicí
MČR jun. a ml. jezdci skoky

Skokoví junioři a mladí jezdci se sešli ke své mistrovské sou-
těži 9.-11. července v Hradci nad Moravicí. Na skokovou mládež
čekala společná soutěž juniorů a juniorek (-L+S-), mladých jezd-
ců (-S+S-) a po letech se na mistrovství vrátila i soutěž družstev
(-L+L-). Týmovou soutěž vyhrálo, mezi třemi týmy, družstvo Stře-
dočeského kraje (Zelinková - BEJBÚT, Abík - SAMUREI, Bardo-
nová - GILMORE, Vodseďálková - AMONA).

MČR skoky jun. 1999
1. Z. Zelinková - KRIS KENTAUR (Bost)
2. V. Macánová - LISETTE (Tecton Most)
3. J. Papoušek - CARMEN (Srnín)

MČR skoky ml. jezdci 1999
1. R. Fiala - JURÁŠEK (Leon Blatná)
2. V. Švarc - VALERIE (Švarc Rádlo
3. G. Holý - MARVAN (Frenštát pod Radhoštěm)

Mezi mladými jezdci zvítězil R. Fiala - JURÁŠEK
(Leon Blatná) a na své konto si připsal již druhé
zlato roku 1999.Zaujala stříbrná V. Macánová - LISETTE

V soutěži juniorů si podle očekávání vedla
nejlépe Z. Zelinková s KRIS KENTAUR

J. Bečvarová, vedoucí Severočeské oblasti

Výkony své dcery, které přispěly k zisku zlata
pro Středočeskou oblast, sleduje J. Bardon

J. Gebauer (vpravo) přijal gratulace k 60.
narozeninám a O. Havrlantová k svátku

B. Višinková - AFRODITA

K. Vodseďálková - AMONA (Horky nad Jizerou)
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Brno
MČR jun., ml. jezdci drezúra

I mladí drezúristé bojovali o tituly roku 1999 9.-11. čer-
vence. Jejich hostitelem se stal areál Panská Lícha v Brně.
Pro juniory byla připravena dvoukolová soutěž -L- a pro mla-
dé jezdce dvoukolová -YU-93 a Kür S.

I když se loňské obhájkyni juniorského titulu E. Čmolíko-
vé podařilo zvítězit v zahajovací soutěži, mistrovský titul si
tentokrát na Vysočinu odnesla M. Škardová s KAMILOU
(Havl. Brod).

Mezi mladými jezdci je vedoucí postavení jezdců z Pan-
ské Líchy dominantní a podle očekávání na prvých místech
skončila Š. Charvátová s DREAM DANCER a SAM a bronz
si odnesla její stájová kolegyně D. Klimešová - ELZA.

MČR drezúra jun. 1999
1. M. Škardová - KAMILA (Hav.Brod)
2. E. Čmolíková - VANITAS (St. Role)
3. E. Čmolíková - MANGIA (St. Role)

MČR drezúra ml. jezdci. 1999
1. Š. Charvátová - DREAM DANCER (Panská Lícha)
2. Š. Charvátová - SAM (Panská Lícha)
3. D. Klimešová - ELZA (Panská Lícha)

Vítězka juniorské soutěže M. Škardová -
KAMILA (Havl. Brod) Překvapením soutěže byl F. Sigismondi - EXCALIBUR

Ze Staré Role u K. Varů dorazila
i L. Hybnerová - ROMAN

E. Čmolíková - VANITAS (Stará Role)

Vedoucí postavení Š. Charvátové mezi dre-
zúrními mladými jezdci je jasné a její úlohu
si nenechaly ujít jinak  při organizaci závo-
dů velmi zaměstnané maminka i sestra
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CAI Kladruby n. L.
MČR čtyřspřeží

Mezinárodní závody spřežení v Kladrubech nad Labem se
ve dnech 2. - 4. června staly současně pro jezdce čtyřspřeží
mistrovskou soutěží. Bohatá účast pěti jednospřeží, kompletní
sestava dvojspřeží a na české poměry byla neuvěřitelná i star-
tovní listina čtyřspřeží. K této soutěži se dostavilo devět startu-
jících a vedle pěti našich se na start postavili i čtyři zástupci
SRN a jeden z Rakouska. Foto T. Holcbecher, C. Neumann

MČR čtyřspřeží 1999
1. P. Vozáb - NH Kladruby Nad Labem
2. Z. Jirásek - JK Robousy
3. T. Barták - Favory Benice

Stříbro získal překvapivě v této soutěži startující Z. Jirásek (JK Robousy)

V mistrovské soutěži si podle očekávání ve-
dl nejlépe P. Vozáb z Národního hřebčína

Ozdobou soutěže čtyřspřeží byl v Kladrubech nad Labem
mistr světa z roku 1994 v Haagu německý driver Hans Jörg
Hammann. I když startoval s mladými koňmi, bylo pro české
publikum příjemné, že v celkové klasifikaci byl náš Petr Vo-
záb před tímto světovými vavříny ověnčeným jezdcem.

Být přísedícím není vždy snadné

Vítězka soutěže jednospřeží S. Auracherová

Pro J. Nesvačila byla soutěž vyvrcholením přípravy na MS



35

Kecskemet
MS dvojspřeží

Jedině pro jezdce dvojspřeží byl rok 1999
rokem světového šampionátu. I v České re-
publice probíhalo od začátku roku nominač-
ní soupeření a nakonec si právo účasti
v Maďarsku vybojovala trojice J. Nesvačil
(Aranka Doubravice), L. Jirgala (Hubička
Telnice) a R. Kala (Aranka Doubravice).

V Kecskemetu se zařadili mezi celkově
62 jezdců šampionátu a po třech dnech
sportovního zápolení získali pro ČR J. Ne-
svačil 46., L. Jirgala 49. a R. Kala 52. místo.

Foto L. Gotthardová

J. Nesvačil (Aranka Doubravice) při šampionátovém parkuru

Zoltán Lazar si při podpoře domácího pub-
lika vybojoval stříbrnou medaili

Nejlepší dvojspřeží světa roku 1999 zapřa-
hal Vilmos Lazar (HUN)

České barvy v Kecskemetu hájil i Ladislav Jir-
gala (Hubička Telnice) - vlevo dole - a Roman
Kala (Aranka Doubravice) - vpravo dole -
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CAI Nebanice
Poslední zkouškou na světový šampionát v Maďarsku bylo CAI

v Nebanicích. I to přilákalo do Nebanic silnou polskou ekipu. Naše
účast již tak kompletní nebyla. To usnadnilo nebanický triumf Polá-
kům, kteří zvítězili ve všech disciplinách. V jednospřeží a dvojspřeží
to byla hned dvě prvá místa pro spřežení W. Pietrowskieho a             A.
Chwasteka a ve dvojkách R. Kusze a J. Kozlowskeho. Ve čtyřspřeží
byla sice naše K. Kastnerová v maratonu i parkúru lepší, ale i tak ne-
dokázala vyrovnat ztrátu po drezúrní zkoušce na K. Andrzejewskeho.

Foto C. Neumann, T. Holcbecher

R. Kala si v Nebanicích vyjezdil nominaci na MS

Nejlepším českým párovým jezdcem byl
v Nebanicích J. Kohout (Denisa Bratronice)

Mezinárodní rozhodčí sbor ve složení
zleva J. Borka (HUN), J. Kuška, H. van
Amerongen (NIZ) a H. Kolouch (RAK)

J. Kunát a E. Šimáčková

Vítěz soutěže dvojspřeží Polák R. Kusz

J. Koníř (Hrádek) se musel spokojit se 3. místem za
W. Pietrowskim a A. Chwastekem, ale v polském tý-
mu nechyběly ani krásné jezdkyně (vpravo)

T. Barták (Favory
Benice) se v sezó-
ně 99 opět vrátil do
soutěží čtyřspřeží

M. Šimáček zařizoval, organizoval i soutěžil
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Odolena Voda
Stáj Tarpan Odolena Voda pořádala již

4. ročník skokových závodů. Protože pořa-
datel nedisponuje potřebným zázemím, od-
bývá se Velká cena Tarpan s.r.o. na cizích
kolbištích. Po premiéře v Mělníku a dvou
ročnících v Hradci Králové se ročník roku
1999 konal ve dnech 31. července až
1. srpna na kolbišti ve Staré Boleslavi.

K Velké ceně (-T-) nastoupilo 16 dvojic a diváci se dočkali rozeskakování na nezvýšených překážkách, když jediná SIRAH J. Jindry                 a
RAQUEL Z. Totha absolvovaly s jednou chybou. V rozeskakování byl nakonec úspěšnější J. Jindra.

L. Chmelař - PRZEDSWIT XVI (Písek)

Premiéra v -T- pro chotýšanskou FLORIDU
(P. Doležal) dopadla výborně

Spokojenost mezi pořadateli, spokojenost mezi diváky, spokojenost v gastronomii, spokoje-
nost v médiích



38

Žijeme v atomové době
Pane Glatzi, přicházíme za Vámi v čase,

kdy jste byl požádán, abyste zastupoval
zájmy slovenského olympismu v čele Slo-
venského olympijského výboru. Jak se cítí-
te a jaká bude Vaše reakce?

Tak v každém případě je to obrovská čest. Po
olympijském vítězství si myslím hned druhá nej-
větší, která může sportovce potkat. Je pochopi-
telně velmi příjemné číst si všechno to hezké co
o mě nyní píší ve slovenských novinách, ale já
jsem již pevně rozhodnut, že nabízenou funkci
odmítnu. Důvodů je několik.

Za prvé rád pracuji s lidmi, kteří jsou společ-
ně se mnou naladěni na stejnou strunu. Nikdy
v životě jsem neuměl pracovat s lidmi, které ne-
znám a které jsem si nevybral.

Za druhé pak taková funkce stojí příliš mno-
ho času a pokud chci pracovat v čele sloven-
ského zastoupení firmy Mercedes, v čele jez-
deckého střediska Slavie Bratislava, Slovenské
jezdecké federace a pořádat CSIO Bratislava,
tak úvaha o tom, že bych stihl pracovat ještě
pro Slovenský olympijský výbor je zcela ne-
možná.

Když to tak říkáte, jak se Vám pracuje
v čele Slovenské jezdecké federace? Tam
jste byl událostmi vržen a zdaleka ne všech-
ny lidi jste si vybral.

Ve SJF jde trochu o něco jiného. Já jsem byl
vždycky přesvědčen, ještě v dobách svého ak-
tivního sportování, ale jsem i nyní, že jezdecká
federace není řídící orgán, ale orgán organizač-
ní a centrum služeb. Nyní se snažím, aby to i tak
skutečně bylo. Samozřejmě to není zcela jed-
noduché, protože disciplina některých našich
členů je problematická a i my narážíme na onu
tenkou hranici mezi demokracií a anarchií. Ale
přesto se snažím, aby SJF byla co možná ne-
jméně direktivní.

V době, kdy jsem já nastoupil do čela SJF, byl
hlavním motivem naší práce omladit celý tým
v čele federace, ale také ukázat, že chceme i
pracovat a nejen kritizovat. Samozřejmě stále
máme velmi mnoho problémů, nemáme na Slo-
vensku dostatečně jazykově vybavené pracovní-
ky a proto nám chybí mezinárodní stavitelé par-
kúrů, mezinárodní rozhodčí apod. ale doufáme,
že se to postupně zlepší. Chybí nám ona mezi-
národní diplomacie, bez které to bohužel nejde.

Oproti České republice máte však díky   p.
Herchelovi zastoupení přímo v orgánu FEI.
Je to výhoda pro Slovensko nebo to nijak
zvláště nepociťujete?

Ale určitě to je jistá výhoda, máme bezpro-
střední informace, ale ty mají dnes již všichni.
Pochopitelně na různých jednání má p. Herchel
možnost i nějaké naše představy přednést, ale
nemyslím si, že by Slovensko mělo nějaké zá-
sadní právo ovlivňovat mezinárodní dění. Za pr-
vé jsme země velmi malá, nejen velikostí ale i
jezdeckým významem, a za druhé ani ekono-
micky není Slovensko silné. Naše ambice tak
cokoliv ovlivňovat jsou tomu přiměřené. Jez-
decký sport tím, že není nejlacinější, přímo od-
ráží ekonomickou sílu společnosti a proto ani
v nejbližší budoucnosti neočekáváme nějaké
převratné zlepšení.

Tak se přímo dostáváme k otázce, jak si
Vy osobně a pochopitelně i ve SJF předsta-
vujete popularizaci jezdeckého sportu v ce-
lé společnosti. Jak dělíte podíl své práce
mezi onu nejširší společnost nevýkonnost-
ních jezdců a jaký podíl má vrcholový
sport?

Jednoznačně jsem přesvědčen, že v dnešní
přetechnizované době, ze které nejde utéci,
protože každý chce mít auto, televizi, mobilní te-
lefon apod., chce mít každý i trochu přírody. A
tak mají lidi ještě psa, chatu a nebo koně. Sa-
mozřejmě čím větší bude jezdecká základna,
tím lepší bude pozice pro špičku. Protože ať
chceme či nechceme, vše je dnes o penězích a
čím bude více lidí, kteří budou jakýmkoliv způ-
sobem k jezdeckému sportu připoutaní, tím bu-
de situace lepší.

Proto jsem přesvědčen, že naším úkolem je
vytvořit podmínky pro to, aby mohl každý, i ten
kdo vůbec nechce závodit na oficielních úrov-
ních, dostat příležitost nějakého zapojení. To si
myslím proto, protože člověk je tvor soutěživý a
za každou aktivitou je i snaha o srovnání s dru-
hými. To se mi velmi líbilo v USA, kde jsem byl
před deseti roky na krátké sportovní stáži, a
tam panuje názor, že každý kdo chce, by měl
mít možnost soutěžit. Ne v nerovné konkurenci
a ve společnosti kde nedosáhne, ale tak, aby
měl každý možnost úspěchu.

U nás v Bratislavě to děláme každoročně a

pořádáme soutěže pro neregistrované jezdce,
docela malá skákání pro děti apod. Naše snaha
je podchytit zájem co možná největšího počtu li-
dí, protože každý kůň musí mít svého jezdce,
ten svého trenéra či cvičitele a každý majitel
chce dříve či později vidět nějaký výsledek prá-
ce. Často koupí takový majitel nakonec koně i
samotnému trenérovi.

Existuje na Slovensku nějaký skutečný
program takového zapojení široké masy lidí
do jezdeckého sportu?

Ne. Systematicky to neděláme, ale zde chci
říci, že podle mého názoru takové věci musí
vznikat jaksi samovolně a spontánně. Jakmile
se tomu začnou dávat nějaká striktní pravidla a
začnou se takové aktivity řídit a příliš se začne
diktovat jak má taková aktivita vypadat, ztratí se
většinou ono kouzlo. Každý má na rekreační ak-
tivity jiný názor a zde je potřeba nechat co mož-
ná největší průchod lidské tvořivosti.

Do takových aktivit není potřeba aby jezdec-
ká federace nějak drasticky vstupovala, ale
opět je potřeba dodat servis např. proškolenými
rozhodčími, ale nemyslím si že je to potřeba ří-
dit.

A nyní z té „světové strany“. Máte pocit,
že by FEI mohla udělat něco zásadnějšího
pro zvýšení výkonnosti ve střední Evropě?

Bohužel zde je jeden zásadní problém a tím
jsou peníze. Myslím, že i FEI je velmi ekono-
micky svazována a ve svých přáních a zámě-
rech kličkuje mezi tlaky a zájmy donátorů a
sponzorů, které pochopitelně nemůže nere-
spektovat. Ekonomické tlaky jsou nejvíce patrné
na myšlence olympismu, která se sice i dnes
ohání oním coubertinovským „Není důležité zví-
tězit, ale zúčastnit se“, ale i účast dnes stojí
mnoho peněz.

Myslím, že FEI se snaží při svých aktivitách
podpořit východoevropské federace. Např. letos
byli organizátoři CSIO západní Evropy vyzvání
k navázání partnerských svazků s pořadateli
východní Evropy, což bylo spojeno i s finanční
pomocí. CSIO Bratislava byla kontaktována or-
ganizátory CSIO v Římě a byla nám přislíbena
jakási benefiční prémie 5 000 SFR.To pro CSIO
Řím není pravděpodobně mnoho a pro CSIO
Bratislava je to příjemné.

Východní Evropu s méně výkonnými jezdci
dnes momentálně nejvíce sužuje nereálnost
získat možnost startu v důležitých soutěžích,
ale ani zde nemá FEI šanci komukoliv co naří-
dit. Pořadatelé jsou soukromě podnikající sub-
jekty a vše se točí kolem peněz. A tak když se
J. Hanulay probojoval za centrální Evropu do
Göteborgu, nepodařilo se nám získat žádnou
možnost pro jeho start na nějakém halovém
konkúru západoevropské ligy. Zde jsou místa
jen pro ty nejlepší a nebo se musí zaplatit. A i
když jsou stále snahy o nějaký systém, ani FEI
nemůže pořadatelům nic přikázat, protože jim
finančně nic neposkytuje.

Problémy mezi FEI a pořadateli a mezi pořa-
dateli navzájem se však nevyhýbají ani západní
Evropě. I zde při jednání propukají obrovské
spory a hádky, ale opět se jedná o to, kdo je
všeobecně (tím nechci říci, že jen ekonomicky)
silnější. CHIO Cáchy prostě v návaznosti na
Světové hry přeloží termín a tím to končí. To, že
se dostane do termínových střetů s dalšími po-
řadateli, je nezajímá. Termínová oblast je však
kapitola sama pro sebe a dnes se vše rozrostlo
do tak gigantických rozměrů, že je skutečně
problém nedostat se do střetů a kolizí.

Já vím, že kdykoliv se dostaneme na téma
výkonnostního sportu ve všech rovinách,
skončíme u peněz. Ale jak zařídit, aby se jez-
decký sport stal sportem širší skupiny lidí?
Skupiny, pro kterou tím, že by netoužila po
vrcholovém sportu, by to nemuselo být až o
tak velkých penězích. Skupiny, která by mo-
hla svým zájmem v konečném důsledku po-
moci i vrcholovému sportu.

Na Slovensku jsme pro to udělali již první
krok tím, že jsme poskytli prostor v naší federa-
ci i příznivcům westernového sportu. I když ne-
byli všichni pro, můj názor je, že nás všechny
spojuje kůň a je jedno jaký.

Část reprezentačního týmu sedmdesátých let J. Lamich (SWAHIL), A. Glatz (SOAMS) a T. Fis-
cher (BRANDO) spolu s paní Glatzovou při soustředění v Poděbradech -foto Píšová-
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A nyní se dostáváme i do Čech a mě bude
zajímat Váš názor na některé české problé-
my, které dostatečně dobře znáte, ale dnes
se na ně můžete podívat jaksi méně zúčast-
něně. Situaci kolem letošního zrušeného
pražského CSIO znáte a byl jste jistě jako
předseda federace i oficiálně informován.
Kde se stala, podle Vašeho názoru, chyba,
že vše u nás dopadlo tak jak dopadlo?

Každý pořadatel se setkává s tím, že nemá
jen samé příznivce. Ne všichni mají úplně přes-
nou představu, co vše pořadatelství tak velkého
podniku obnáší.

I já zde v Bratislavě nemám ve všech jezd-
cích jednoznačnou podporu pro pořadatelství
CSIO a zaznívají názory o centralismu apod.
V každém případě je nutné takové hlasy slyšet
a vnímat. I proto, aby neměl nikdo oprávněné
pochybnosti o finančních tocích společných fe-
deračních prostředků, nedává Slovenská jez-
decká federace na bratislavské CSIO ani koru-
nu. Přesto, že jsem předsedou SJF,
nepřispíváme na GP, s výjimkou toho, že zapla-
tíme startovné za reprezentační družstvo a vě-
řím, že i to je jeden z hlavních důvodů proč ne-
dochází k žádným vážným sporům mezi členy
SJF a pořadateli CSIO. Jinak ani já jsem se ni-
kdy netajil tím, že pro mě je bližší CSIO a také
bylo mnohem dříve než Slovenská federace.
SJF trvá teprve šest let zatímco naše práce na
Grand Prix má za sebou již téměř čtyři deseti-
letí.

Za tu dobu se nám poměrně velmi dobře po-
dařilo vybudovat dost zdařilý obraz o Grand
Prix, ale i o jezdectví, a díky tomu není tak ob-
tížné komunikovat s médii. Na Slovensku je řá-
dově 50 soutěží větší důležitosti, počínaje růz-
nými evropskými šampionáty apod., a mezi
těmito důležitými soutěžemi zaujímá CSIO Bra-
tislava tak 10. až 15. místo. Celkově je tento
konkúr vnímán jako velmi důležitý pro prezenta-
ci slovenského sportu a stal se i nedílnou sou-
částí společenského života. Celá naše práce
v minulosti k tomuto směřovala a získat pro
účast na CSIO špičku společenského života ze-
mě bylo pro nás vždy velmi důležité.

Např. letos jsme pořádali ME ve voltiži v Nit-
ře, které tím, že bylo pořádáno mimo jezdecký
areál a vše se muselo do Nitry přivést a i všich-
ni organizátoři stále jen cestovali, bylo pro nás
velmi organizačně obtížné. Nakonec se však
podařilo pro účast v publiku získat téměř celou
vládní garnituru a to zvýšilo prestiž celé soutě-
že i před zraky zahraničních účastníků natolik,
že nám většina zahraničních jezdců blahopřála
k tomu, že jediné Slovensko má prezidenta,
který ví co je to voltiž. Nejedná se jenom o poli-
tiky, ale my zveme i známé osobnosti z kultur-
ního světa, herce, zpěváky. Účast takových dů-
ležitých diváků je potřebná nejen pro vzrůst
prestiže závodů, ale přináší sebou i zvýšený zá-
jem médií i samotných diváků. I proto věnujeme
péči o takové hosty dlouhodobou pozornost.

Když k tomu nakonec přibude i sportovní ús-
pěšnost, tak je pozitivní ohlas mezi širokými
vrstvami diváků zaručen. Např. v Nitře jsme ob-
sadili 4. a 5. místo a medaile nám jen těsně
unikla.

Vám se tedy daří v podvědomí široké ve-
řejnosti udržet pro bratislavské CSIO velmi
prestižní postavení. Jakou roli v tom hraje
vaše mediální politika a jak vůbec vypadá
mediální politika Slovenské jezdecké fede-
race?

V tom máme určitě velké rezervy, ale tento
rok jsme poněkud pokročili. Pověřili jsme člově-
ka, který se osobně stará o tyto věci. Tento člo-
věk, sám jezdec, má velmi dobré styky s médii
a první výsledky se projevily již před letošní
Grand Prix, kdy jsme měli snad dosud největší
mediální podporu. Trvala téměř dva měsíce.
Měli jsme šoty v televizi, pravidelné sloupky
v novinách, které vyvrcholily samostatnou dvoj-
stranou v deníku Šport. Musím říci, že se to zce-
la zřetelně projevilo na návštěvnosti, kdy jsme
měli plno po celé čtyři dny soutěží.

Je to profesionální záležitost nebo je to
dobrovolná práce?

Polo. U mě je to zcela dobrovolné a u většiny
ostatních také. Prostor v novinách není možné
platit a všechno bývá domluvené pouze na bá-
zí osobních kontaktů. Tomu předchází pochopi-
telně dlouhodobé budování takových kontaktů a
je jasné, že na základě jednoho setkání vám ni-
kdo mediální prostor neposkytne. Své osobní
kontakty tak poskytují všichni členové VV SJF
ve prospěch jezdectví i GP dobrovolně.

Náš rozhovor nás přivedl k tématu, které
mě také velmi zajímá. Dobrá, ve voltiži jste
byli úspěšní. V dalších jezdeckých discipli-
nách to již tak vrcholné není. Nemyslíte, že i
když 17 národů v Bratislavě dodá lesku vaší
soutěži, pro prezentaci jezdeckého sportu je

ona záplava konkurence, ve které je pozice
slovenských jezdců obtížná, kontraproduk-
tivní?

Pochopitelně kdyby neexistovala naděje, že
máme možnost umístit se na předních pozi-
cích, nemělo by smysl tak velké závody pořá-
dat. Naštěstí, i když celkově je Slovensko dale-
ko za vyspělými evropskými zeměmi, máme
několik jednotlivců, tedy lépe řečeno dva či
možná tři, kteří vždy nějaký slušný výsledek
dokáží. Pochopitelně, že obecenstvo každé ze-
mě je ve své podstatě pozitivně nacionalistické
a zákonitě se těší na úspěch vlastního závod-
níka a bez jejich šance se každý zeptá: To dě-
láte jen pro cizince? Problém to zůstane se
soutěží družstev, protože najít čtyři evropsky
konkurenceschopné jezdce bude pro Sloven-
sko ještě hodně dlouho těžké. Ale zde jsme
opět zpátky u peněz, kolem kterých se to vše
točí. A i zde je ekonomická pozice Slovenska
obtížná.

Vraťme se zpět k výkonnosti. Nenapadlo
Vás někdy „ochránit“ jezdce před neúměr- (Pokračování na str. 43)

A. Glatz v sedle SCHNEE BALL v Praze v roce 1981

nou konkurencí ze západu nějakými uzavře-
nými soutěžemi např.: pro jezdce z centrální
Evropy, či vytvořením nějaké společné ligy
pro naše teritorium, ve kterém by bylo např.
Maďarsko, Polsko, Slovensko a ČR?

Do jisté míry my určitá ochranná opatření
máme tím, že přes poměrnou kvalitu naše stře-
doevropské soutěže stejně neosloví žádnou
skutečnou veličinu světového sportu a my se o
jejich účast ani nijak jinak nesnažíme, protože
by právě jen vynikl značný výkonnostní rozdíl.

Do střední Evropy jezdí z vyspělých zemí te-
dy jezdci druhé a někdy spíše třetí výkonnostní
kategorie, ale máte pravdu, přesto jsou větši-
nou lepší než naši jezdci. Problém zda chránit či

nechránit je však daleko složitější. Když Bůh dá
a Evropa se v budoucnu ještě více otevře, stej-
ně vezmou dříve nebo později všechna ochra-
nářská opatření, a tím by to platilo i o těch spor-
tovních, za své. Naši jezdci budou jezdit,
trénovat a žít v Německu a v dalších zemích, ale
určitě i zahraniční koně a jezdci se budou na
oplátku usazovat u nás. Dojde tak k daleko těs-
nějšímu vzájemnému propojení. V současné
Evropě, pokud vím, přežívá určité ochranářství
v Itálii, kde existují soutěže pouze pro italské
koně. Zbytkem Evropy je to velmi silně kritizo-
váno a hlavně nemám pocit, že by to pro italské
chovy přinášelo nějaký pozitivní efekt.

My již máme jednu takovou zkušenost za se-
bou, kdy jsme se pokoušeli uspořádat jakýsi
dunajský pohár pro jezdce z Rakouska, Maďar-
ska a Slovenska. Taková věc však vyžaduje vel-
mi mnoho energie, o mnoho více než uspořá-
dání otevřených závodů. Schůzky organizátorů
takových soutěží nic nevyřeší ve vztahu
k účastníkům, protože dnes nemá nikdo sílu ko-
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Mariánské
Lázně

V. Nágr vybudoval v Mariánských Láz-
ních krásné jezdecké středisko, které zná
již většina jezdců ČR. Ve dnech 7.-8. srpna
se zde konaly dvoudenní skokové závody,
které vyvrcholily soutěží -ST-. K té se do
Mariánských Lázní dostavilo 12 dvojic. Je-
diný P. Doležal, přestože se zcela nově akli-
matizoval v sedlech koní stáje Sparta s.r.o.,
překonal kurs základního parkuru bez trest-
ných bodů a odvezl tak do Chotýšan první
větší vítězství (foto vpravo).

V. Nágr

M. Šíma - ATLANTA

Přeborník západočeské oblasti J. Daněk -
FERISON (Schneider)

Mariánské Lázně byly plné Šímů

Spokojená J. Doležalová
V sobotu při KMK byl L. Pěchouček s MARY-
LINE (Tachov Tisová) druhý mezi pětiletými
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Hradec Králové
MČR sen. skoky+drezúra

P. Dohnal - FRÜHESCH II (Uněšov)

S. Hošák se v Hradci rozloučil s FENOMOU. RADEGAST (foto) jí
dobře zastoupil

D. Diringerová - TIME OUT (Žabčice) GARGANO naposledy v ČR

Dvakrát bezchybný Z. Žíla (MERCURI LE-
SI) pomýšlel na medaili foto J. Bělohlav

T. Navrátil a CARUSO
(Bost) absolvovali -T-
skákání s nulou, ale ni-
kdo netušil, že figu-
rantnímu ryzákovi zbý-
vá již jen 14 dní života

Deštník proti slunci 

V sobotu exceloval R. Chelberg - LEO-
NIQUE C (Žižka Praha)

Seniorský šampionát byl v roce 1999 opět společný pro drezúr-
ní i skokové jezdce a jeho pořadatelství se ujal zkušený tým
v Hradci Králové. Stejně jako na juniorském mistrovství i zde se ko-
nala po letech soutěž družstev, která však měla jen průměrnou
úroveň. Z devíti oblastních družstev si nejlépe vedli ve dvoukolo-
vém -S- severočeši, kteří získali zlato po rozeskakování z druž-
stvem Prahy.

V ženách si prvenství připsala hned po základních kolech
(-S+S-) L.Vítková - CIVIK (Stealy Vítková). Muži měli standardní tří-
kolovou soutěž (-ST- na čas, -St- a -T-) a po napínavém průběhu
zvítězil J. Hatla - PRÁTER (Měník).

Drezúristé měli předepsánu kvalifikaci k mistrovské soutěži (Kür
-IM I-), kterou byla -IM I-. Z postupujících dvou třetin nejlepších
českých drezúristů si ve volné sestavě nejlépe vedla podle očeká-
vání I. Mikolasová v sedle WINDOSE ze Staré Role.

MČR senioři drezúra 1999
1. I. Mikolasová - WINDOS (Stará Role)
2. H. Žižková - POZOR (Žižka Praha)
3. D. Diringerová - TIME OUT (Žabčice)

MČR ženy skoky 1999
1. L. Vítková - CIVIC (Stealy Vítková)
2. I. Zatloukalová - AROT (Ústí n.L)
3. R. Jeníková - PABLO (Pablo)

MČR muži skoky 1999
1. J. Hatla - PRÁTER (Měník)
2. J. Jindra - SIRAH (Sp. Poříčí)
3. J. Skřivan - LABE JEFF LB TECH (Manon)
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J. Hatla - PRÁTER, mistr ČR 1999 skoky

L. Vítková - CIVIC, mistryně ČR 1999 skoky I. Mikolasová - WINDOS, mistryně ČR 1999 drezúra

Radost zavládla v humburském táboře
a spokojen byl nejen majitel PRÁTERA O.
Hayer (vlevo), ale i zakladatel chovu koní
v Humburkách J. Kubišta.
J. Hatla tak pokračoval ve vynikajících vý-
sledcích sezóny 1999, které jej vynesly i do
reprezentačního týmu. V polovině sezóny
však ještě nevěděl, že ho další velká vítěz-
ství roku ještě čekají.
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hokoliv k účasti v takové soutěži donutit. Jakko-
liv by se mohl např. nápad s uspořádáním jaké-
hosi malého středoevropského mistrovství zdát
zajímavý, reakce účastníků by zcela jistě byla
velmi rozdílná. Vše se dnes opírá o soukromé
vlastnictví koní a majitelé i jezdci mají své před-
stavy a zájmy, které se mění a vyvíjejí a nejsem
přesvědčen, že by měl kdokoliv sílu vstoupit na
tak nejisté pole s iniciativou s velmi omezenou
budoucností. Navíc se opět vracíme k tomu co
jsem řekl na začátku, že federace se nesmí
v žádném případě dostat do pozice, že je nad-
řízeným orgánem, který něco vymyslí a pak bu-
de vyvíjet nátlaky ke splnění svých idejí. Fede-
race je dobrovolným sdružením a nemá být
komukoliv nadřízena. To je i mým základním
pracovním principem. Jakákoliv nadřízenost se-
bou nese i příkazy a zákazy a těmi se v přípa-
dě dobrovolného sdružení musí obzvláště šetřit.
Vždy jsem se snažil abych nemusel nikomu nic
zakazovat, protože většinou jsme stejně neu-
měli postihnout, když zákaz někdo porušil. A
když nemám možnost postihu, je zákaz předem
zbytečný.

Zkušenosti s regionálními mezinárodními zá-
vody jsou. Existovaly Balkánské hry a měly ve
své době velký význam. Nedá se říci, že by
dnes výkonnost sportovců tohoto regionu nějak
výrazně vzrostla a se zvýšenou možností ce-
stování jejich význam stále klesá.

Ale ještě zpět v Vaší myšlence Mistrovství
centrální Evropy. Myslím, že v současné době
by o podobný experiment zájem byl. Jen nevím,
kdo by měl dnes tu sílu jednání vyvolat, všech-
ny strany přesvědčit, zkoordinovat termíny, se-
hnat prostředky a šampionát uspořádat. A aby
taková mistrovství hradily národní federace by
nebylo určitě dobře a ani by to nebylo možné.

Vraťme se do České republiky. Vy jistě
máte stále určitý kontakt s naší zemí, pomě-
ry dobře znáte, ale díky rozdělení našich ze-
mí máte možnost pohledu „zvenčí“. Jak
hodnotíte vývoj v ČR posledních let v jez-
deckém sportu?

Myslím si, že máte velmi dobré zázemí v ši-
roké základně. Co mám informace, tak např. na
juniorském šampionátu v ČR bylo přes 100 ko-
ní, zatímco na Slovensku přibližně 25, takový je
mezi našimi zeměmi rozdíl a opět je to obrazem
i ekonomické síly. Trochu možná trpíte na rych-
le a překotně se rozvíjející subjekty v jezdeckém
sportu. Já osobně preferuji pomalý a dlouhodo-
bý rozvoj než gigantický a bleskový nárůst. Ten
ve mně vždy vyvolává jistou ostražitost.

Pochopitelně i u vás se potýkáte s problé-
mem, že lidé, kteří dnes chtějí dobře žít mají to-
lik práce, že jim většinou nezbývá čas na velké
funkcionaření a dobrovolnou práci. Všechny, či
většina pozitivních atributů spojených s funkce-
mi v minulosti již dnes odpadla a tak zajistit lidi
pro tuto práci je největším problémem, ale to se
týká celého světa.

Trochu si myslím že české jezdectví trpí tím,
že máte sice dost schopných lidí, kteří se však
díky svým odlišným názorům nezapojují výraz-
něji do společných snah, či lépe řečeno, nebý-
vají do nich zapojováni. Já se vždy snažím,
když mě někdo prezentuje svůj vlastní názor,
alespoň přemýšlet o tom, o čem jsme mluvili.
Tím nechci říci, že se nechám snadno ovlivnit,
ale musím každého vyslechnout a snažit se ho
i pochopit. Někdy mě jiný názor přesvědčí, jindy
ovlivní a někdy utvrdí v tom mém. Ale myslím si,
že se nikdo nemůže v žádné činnosti zlepšit,
pokud nechce poslouchat jiný názor.

Andreji, prosím Vás, nyní se vraťme přímo
k odbornosti v jezdeckém sportu. Pravděpo-
dobně na Slovensku, stejně jako v České re-
publice je, oproti světu, stále co dohánět.
Kde se podle Vás stala, či stále děje, chyba,
která, i po deseti letech, stojí za tak hlubo-
kým rozdílem mezi námi a vyspělou Evro-
pou?

Žijeme v atomové době
(Dokončení ze str. 39)

Andrej Glatz při CSIO Bratislava spolu s místopředsedou vlády SR p. Miklošem a ředitelem
marketinku SPP p. Kršiakem

Před chvilkou jsme říkali, že se vždycky
skončí u peněz. A tam jsme i nyní, i když z dru-
hé strany. Na jedné straně je pravda, že nedo-
statek financí velmi determinuje možnosti na-
šich a pochopitelně i českých jezdců, ale na
druhé straně se jistě řada lidí na toto vymlouvá.
Před deseti lety k nám ze dne na den vtrhla
svoboda a s ní i do té doby nedostupné vymo-
ženosti moderního světa. Drtivou většinu z nich
lze pořídit za peníze. S tím možná přišel i pocit,
že za odborností se skrývají jenom peníze a že
i odbornost lze za peníze koupit. Ale to neplatí

ekonomicky nesourodém základě, musely zá-
konitě zaniknout. Nebylo to, jak mnozí varovali,
na škodu jezdectví, ale naopak. Dnes existují na
mnohem lepších základech a stále vznikají dal-
ší. Mnoho dobrého se změnilo v jezdeckém pro-
jevu a zde hrají určitě hlavní roli stylové soutě-
že. Na to, aby se vše pozitivně projevilo i ve
vrcholovém sportu, musí dojít k ustálení ekono-
miky, ale stejně tak se musí usadit vše i v jez-
dectví. Deset let je pro ustálení ještě velmi krát-
ká doba.

Na závěr něco osobního. Jak si předsta-
vujete svoji další sportovní budoucnost a co
byste chtěl ještě dokázat aktivně v sedle?

Vůbec nic. Již si jezdím skutečně jen pro ra-
dost. I když se stále ještě zúčastňuji soutěží do

skoro nikde a u koní už vůbec ne. Za odbornos-
tí se vždy skrývá mnoho let poctivé práce a
možná, že trochu rozporuplně zde peníze ně-
kdy překážejí. A stejně jako před rokem na
stránkách Ročenky 1998 řekl Jiří Pecháček, že
„rychlá řešení neexistují“ i já přidávám, že mno-
zí chtěli a chtějí vše velmi rychle. V odbornosti
se však nedá nic přeskočit nebo koupit.

Na druhé straně je nutné říci, že ve vyspě-
lých zemích tomu bohužel není o mnoho jinak.
V těchto zemích však vše vyvažuje obrovská
masa koní, chovatelů a jezdců. Ale i zde za
kvanty zničených koní, kteří jsou již ve svých
čtyřech letech tak ze všech stran prověřeni, že
jen ti skutečně nejlepší vydrží onu strašlivou fy-
zickou ale i psychickou zátěž, stojí snaha rych-
le vyniknout, popřípadě zbohatnout. Jednoduše
řečeno, ztratila se pokora a... prostě je atomová
doba.

Navíc musím přiznat i ze své osobní zkuše-
nosti, že času na předávání zkušeností a od-
bornosti je stále méně. Před rokem 1989 jsem
já osobně měl nejméně dvě hodiny týdně kla-
sickou jízdárnu. Nyní na to již několik roků pro-
stě nemám čas. A myslím, že i ostatní, kteří by
měli co sdělit, jsou na tom stejně. A pro profesi-
onální instruktorskou strukturu jsou naše země
i zájem o jezdectví příliš malé.

Ale na druhé straně se na Slovensku ale jis-
tě i v ČR stalo za posledních deset let mnoho
dobrého. První pozitivum vidím v tom, že již ni-
kdo nepláče za těmi všemi zrušenými stájemi,
které tím, že vznikly na socialistickém a zcela
ekonomicky nesourodém základě, musely zá-
konitě zaniknout. Nebylo to, jak mnozí varovali,
na škodu jezdectví, ale naopak. Dnes existují na

140cm, více než to mě baví mladí koně, kde
mohu jasně sledovat jejich vývoj. Abych byl úpl-
ně upřímný, v případě, že jezdím skutečně kva-
litního koně, ještě i v mém podvědomí problesk-
ne myšlenka na nějaký výraznější úspěch. Ale
zdravý rozum mě říká, že doufat v to již není
úplně spravedlivé. Dobře vím, co vše jsem v mi-
nulosti nejvyšší výkonnosti věnoval a dobře vím
co věnuji sportu nyní. Prostě je nutné se smířit
s tím, že doba, kdy se dalo docílit vrcholné vý-
konnosti při zájmové činnosti, je dávno pryč.

A nyní poslední otázka. Jak si představu-
jete budoucnost jezdectví na Slovensku ale
i ve světě?

Možná, že zde řeknu zdánlivě něco, co se
nebude přímo týkat sportu. Ale mým hlavním cí-
lem, či skromněji, chtěl bych alespoň trochu po-
moci tomu, že se lidé budou vzájemně více re-
spektovat. O to se snažím vždy, když dělám
soudce při různých sporech. Nic není černé ani
bílé. A v jezdectví to platí dvojnásob. Ve výkonu
hraje důležitou úlohu kůň a tím lze vše velmi
zpochybnit. Když se mi něco povede, řeknou li-
dé co mě mají rádi, že jsem dobře jezdil a lidé
co mě nemají rádi, že mám dobrého koně. Mož-
nost objektivního posouzení výkonu, tak jako
v jiných sportech, je tím velmi ztížena a tím se
možná dostáváme i k meritu Vaší otázky ohled-
ně problémů s odborností. Ale i proto je zvláště
v jezdectví důležité dokázat vidět vše i úhlem
svého odpůrce a já říkám „sednout si na stolič-
ku toho druhého“. Jednoduše snažit se, protože
vím, že to je těžké, říkám alespoň snažit se, vi-
dět vše i očima toho druhého.

Děkuji za rozhovor.
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Humpolec
Finále ZP ZN 

Již čtvrté desetiletí patří Zlatá podkova
a její finále k pilířům českého militaristického
a vozatajského sportu. Finále se pak tradič-
ně pořádá v Humpolci a stejně tak tomu by-
lo 20.-22. srpna. Pořadatelé jsou vždy vysta-
veni značnému organizačnímu úsilí. Letos
museli zvládnout křížovku 70 startů ve vše-
strannosti ve třech výkonnostních úrovních
a k nim ještě šest soutěžících ve dvojspřeží
a tři ve čtyřspřeží. Foto J. Bělohlav

Nejcennější trofej, vítězství ve Zlaté podkově,
si odvezl v letošním roce mimořádně úspěš-
ný J. Hatla s SZIALENCIEM (Měník Humbur-
ky) před E. Kornalíkovou - FUME (NOKI Ho-
stomice) a J. Ciprou - DUNDEE (Pilníkov)

I. Konečná - SYMPATIKA (Pegas Loučany),
vítězka soutěže nadějí

R. Dvořáková - VADAMA

R. Marková - BLACKIE

Spokojený majitel
SZIALENCIE 
M. S. Ostrawski

P. Niščák - CHEERE COUNT

A. Krobotová - TINGAR
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CCI** Humpolec
MČR všestrannost

Vrcholem české military je již několik let CCI**
v Humpolci. Letos ve dnech 30. července až 1. srp-
na přilákala tato soutěž na start 21 dvojic a vedle
našich se dostavili i jezdci z Holandska a Litvy. Trať
v Humpolci opět doznala jistých úprav a hlavně no-
vá vodní překážka na sebe poutala pozornost.
I když po drezúře vedli Holanďané, ukázalo se, že
terén není jejich silnou stránkou a po druhém dni
se začali do čela probojovávat naši. Nakonec se
z vítězství v CCI**, které bylo současně národním
šampionátem, radoval J. Cipra - TRISTAN (Pastvi-
ny Pilníkov), který se stal i mistrem ČR 1999.

MČR senioři všestrannost 1999
1. J. Cipra - TRISTAN (Pastviny Pilníkov)
2. M. Slezák - DANNYJ (Pravlov)
3. M. Slezák - ZAK (Pravlov) Foto J. Bělohlav

Ředitel CCI J. Staněk s F. Slavíkem (vpravo)

M. Theimer se radoval z narození dcery, ale
trápila ho zlomená žebra

M. Slezák získal dva mistrovské kovy

Z Litvy dorazila S. Barsketyta - VERSALIS

Rozhodčí O. Vondrouš a technický delegát
P. Wagner (RAK)

Junior na CCI** není obvyklý. T. Kafka
a IMAGA však prokázali dobrou výkonnost
před ME ve francouzském Vittelu a skončili
na 7. místě

R. Marková - TARZAN (Remark Poříčí) - fo-
to vlevo dole-

Nejlepší ze zahraničních jezdců byl Holan-
ďan H. Lozeman - CAPTAIN, který se umís-
til na 4. místě - foto vpravo dole -
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TRISTAN si péči V. Ciprové zaslouží

H. Vernschuur z Holandska nedokončila

P. Sůrová a SUCHONA (Vasury) patří v ČR
k nejvýkonnějším. Ne vždy se však vše po-
daří tak, jak by si jezdec přál.

J. H. Lozeman - CAPTAIN (NED)

K. Diringer nesoutěžil, ale i tak soutěž prožíval

Z. Ságl (vpravo) a F. Háva

S. Vrtek - SKIEN, 6. místo

Vítězství se musí oslavit

J. Kadavý - ANKER, 5. místo



J. Cipra - TRISTAN, mistr ČR 1999 ve všestrannosti

FOTO STUDIO,
KTERÉ MÁ RÁDO

KONù!
Za kaÏd˘ film, na kterém je 

alespoÀ jednou zobrazen kÛÀ,
dostáváte slevu
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Chotýšany
Sparta Cup – Finále KMK

Pohár pro vítěze F. Jensena (PICASSO) - foto vpravo -

Š. Necela - DONALD (SVK), 3. místo A pohár

K. Lamich - CREDIT (Opava Kateřinky)

R. Chellberg startoval za USA

Domácí stáj reprezentoval P. Doležal, který byl
vyhlášen nejlepším českým jezdcem a s RO-
MANO 42 se umístil v A poháru na 8. místě ja-
ko nejlepší český jezdec. Nárůst výkonnosti
však zaznamenal i s irskou FLORIDOU - foto
uprostřed dole -M. Šoupal - GRANNA ARGENTINA

P. Humplík - MANDY CIMINGA, obhájce loň-
ského B poháru, byl tentokrát třetí

Druhé finále seriálu skokových závodů Sparta Cup se konalo ve dnech 3.-5. září a bylo
pro Chotýšany současně mezinárodní premiérou. I když bylo zastoupení mnohých států vel-
mi malé, na stožárech kolbiště vlálo neuvěřitelných devět národních vlajek.

V poháru B se o vítězství rozeskakovali obhájce loňského prvenství P. Humplík - MANDY
CIMINGA (Opava Kateřinky), P. Doležal - ASHLEY (Sparta s.r.o.) a J. Skřivan - LABE JA-
MES (Manon), který byl také nejúspěšnější.

Pohár A byl mezinárodní záležitostí a vítězství si vybojoval dánský reprezentant F. Jensen
na koni PICASSO před Irem N. Kapp na ROCKMOUNT a Š. Necelou - DONALD ze Slo-
venska.

O týden později se do Chotýšan sjela opět skoková elita, tentokrát k finále KMK. Mezi pě-
tiletými a šestiletými zopakovali svůj loňský triumf zástupci stáje Bost CANTO Z (Cantus)
a COLUMBIE (Cento) s T. Navrátilem a mezi čtyřletými byl nejlepší ALOUBE A s D. Fialkou
(Orfeus Horní Bludovice). Foto C. Neumann a T. Holcbecher
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ANGLIE - O. Nágr, třetí mezi 6l. koňmi

T. Navrátil byl za stáj Bost dvakrát první v KMK
a v rámcových soutěžích při finále Sparta Cu-
pu předvedl i CONTENDER

J. Luža - SIR LENNOX M. Pulpán - LADY M (Remark Poříčí), sedmí mezi čtyřletými

R. Olšák a pětiletá GOMERA ze stáje Mustang Havířov byli ve finále pětiletých
koní třetí, ale jako jediní získali možnost startu na chovatelském ME v Lanaken

ALOUBE A - D. Fialka (Orfeus Dolní Bludovice), nejlepší finalista mezi 4l. koňmi
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Münchwilen
ME juniorů ve skocích - Švýcarsko

Čeští zástupci
v akci

Jezdeckými celebritami se to v Münchwile-
nu jen hemžilo a svého syna sledoval i le-
gendární David Brome (na fotu vpravo)

Díky divácké podpoře z Čech si naši jezdci
nepřipadali úplně jako v cizině

Vítězné družstvo Velké Británie J. Skřivan jako vedoucí, A. Opatrný, V. Opatrný a Z. Zelinková

Po čtvrt století se v roce 1998 český juni-
orský skokový sport vrátil na mistrovství
Evropy. Zásluhu na tom mají A. Opatrný a
Z. Zelinková. Již před rokem, po portugal-
ském zájezdu, bylo jasné, že skutečným cí-
lem bude švýcarský šampionát roku 1999.
To, že se nakonec vše zdařilo, je pochopi-
telně zásluhou celého týmového zázemí, ať
se již jednalo o stáj Bost, která zcela zá-
sadně ovlivnila možnosti Z. Zelinkové či ak-
tivity hořovického ranče V. Opatrného, které
dovedly A. Opatrného až do centra světo-
vého jezdeckého sportu v severním Ně-
mecku, stájí R. Tebbela. V každém případě
byla ČR ve dnech 17. -22. srpna opět na
skokové „Evropě“ a po desetiletích jsme
měli skutečnou šanci sáhnout na medaili. I
když se to nakonec nezdařilo, účast obou
našich jezdců ve finále a konečné 13. mís-
to A. Opatrného a 20. Z. Zelinkové je pro
ČR velmi lichotivé.
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Z. Zelinková – KRIS KENTAUR                                          A. Opatrný – CARDINAL

A N K A®

P R E M I U M  Q U A L I T Y
D O G  A N D  C AT  F O O D

ŠPIČKOVÁ 
GRANULOVANÁ 

KRMIVA 
PRO PSY 
A KOČKY

Výhradní registrovaný dovozce:
Kanadská obchodní společnost,

Osecká 319, 751 31 Lipník nad Bečvou,
tel./fax: 0641/77 33 41 nebo 77 33 42
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Karviná

Plzeň

Krásné letní počasí, které nijak nevěstilo
příchod podzimu, doprovázelo po několika
letech obnovené skokové soutěže v Karvi-
né. Orfeus Horní Bludovice zde 18. září
uspořádal závody, jejichž vyvrcholením by-
la dvoukolová soutěž -S+ST-. Nastoupilo
k ní 15 dvojic mezi kterými si nejlépe vedl
P. Humplík - MANDY CIMINGA (Opava Ka-
teřinky), který zvítězil před I. Višinkou - AC
ATOM (Albertovec) a J. Hruškou - ÚSKOK
(Opava Kateřinky). Foto J. Gebauer

Slávia VŠ Plzeň již zařazuje do programu
svých závodů večerní soutěže zcela pravi-
delně. Stejně tak tomu bylo i při Ceně Plz-
ně na sklonku léta ve dnech 28.-29. srpna.
K divácky vděčné soutěži mini-maxi na-
stoupilo 15 jezdců a z vítězství se radoval
R. Chelberg - LEONIQUE C (Žižka Praha),
který jako jediný skočil 197cm.

V nedělním vrcholu -ST- se do rozeska-
kování dostalo pět dvojic z celkového počtu
30 startujících. Nejrychlejší byl nakonec LA-
BE JAMES J. Skřivana (foto dole) před
P. Doležalem - ROMANO (Sparta s.r.o.) a
J. Jindrou - SIRAH (Spálené Poříčí).

E. Nákelná - NUGET (Orfeus Hor. Bludovice)

O. Nágr - ANGLIE (Mar. Lázně)

R. Chelberg - LEONIQUE

J. Zwinger - TUDOR JÖKA-
BAU (Opava Kateřinky)

T. Novák - CHIMENA (Novák Ostrava)

V. Hrušková - FLÍČEK (Opava Kateřinky)

Na stavbu zdi při nočním skákání dohlíží J. Formandl
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Opava
Memoriál Ericha Režnara

L. Poláková - CAROL (Sp. Poříčí)

Společenský večer byl
velmi netradiční a probí-
hal na bruslích. V těch se
dobře cítili O. Havrlantová
s J. Žižkou, J. Skřivan i A.
Gladiš

Do velmi dobré formy se dostala GRANDINA C S. Hošáka

L. Vítková - CIVIC (Stealy Vítková)

Vzpomínkou na našeho předního jezdce všestrannosti E. Režnara je
skokový mítink, který pořádá JK Opava Kateřinky a v roce 1999  připadl
na 2.-3. září. Tentokrát byl Memoriál E. Režnara současně oblastním šam-
pionátem severní Moravy a titul získal domácí K. Lamich s CREDITEM (fo-
to dole) a v ženách mistryně ČR L. Vítková s CIVIKEM (Stealy Vítková).

Hlavní soutěž (-S+ST-) přilákala do Opavy celou českou špičku a me-
zi 21 dvojicemi po rozeskakování zvítězil P. Doležal - ASHLEY (Sparta
s.r.o. - foto vpravo -) před T. Navrátilem CRAZY BOY (Bost).

Foto J. Gebauer
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Humpolec
MČR dvojspřeží

CVI Frenštát p. R.
MČR ve voltiži

Posledním šampionátem roku 1999 bylo MČR ve dvojspře-
ží. Ve dnech 17.-19. září se do Humpolce bojovat o medaile
sjelo celkem deset dvojspřeží. Protože šampionát čtyřspřeží
byl již v Kladrubech nad Labem, jednalo se o poslední sady
medailí. Poněkud nespravedlivě tak bez medailí zůstali jezdci
jednospřeží. Těch se k rámcové soutěži dostavilo do Humpol-
ce osm, což překvapilo i samotnou komisi spřežení, která pro
rok 1999 ještě v této disciplině šampionát nevypsala.

Podle očekávání svedli souboj o zlato mezi páry J. Nesvačil
(foto vpravo) a L. Jirgala a zlato nakonec vybojoval J. Nesva-
čil. V jednospřeží si podle očekávání nejlépe vedl J. Koníř (fo-
to dole uprostřed), který se tak i bez medaile stal nejlepším
jezdcem jednospřeží roku 1999.

MČR dvojspřeží 1999
1. J. Nesvačil (Aranka Doubravice)
2. L. Jirgala (Hubička Telnice)
3. R. Kala (Aranka Doubravice)

Mezinárodní voltižní klání ve Frenštátě se
stalo pro ČR i soubojem o medaile. Ve
dnech 11.-12. září se k němu do Frenštátu
dostavilo sedm družstev, mezi kterými si
nejlépe vedli zástupci TJ voltiž Tlumačov.
Mistrem mezi muži se stal D. Mikulka
a v ženách M. Grůzová z Drásova.

MČR voltiž muži 1999
1. D. Mikulka (TJ voltiž Tlumačov)
2. O. Svoboda (Frenštát p.R.)
3. D. Blažek (Frenštát p.R.)

MČR voltiž ženy 1999
1. M. Grůzová (Lucky Drásov)
2. K. Kolářová (Lucky Drásov)
3. D. Truchlilová (ZOO Chomutov)

Vítězný GENIUS 15 z Voltiž Tlumačov
s lonžerkou P. Neprašovou

Družstvo pořádající TJ ve složení (zleva)
I.Vaverková, S. Blažková, D. Blažek             a
O. Svoboda

Při společenském večeru nechyběla cym-
bálová muzika

K. Kastnerová (vlevo), naše nejlepší jezdky-
ně čtyřspřeží, spolu s I. Hrdličkovou v roli di-
váků Manažer komise spřežení J. Kunát a J. Kocman
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Praha
Gabrielka

CDI* Mariánské Lázně

Španěl M. Jorda v krátké době v ČR
podruhé

Vítězem hlavní soutěže (120 cm) se 9. října
stal J. Bečka s AŠANTEM z pořadatelského
klubu

Tradiční pořadatelské trio O. Bečka,
J. Kunst a S. Hrnčíř (vpravo nahoře)

Za JK Gabrielka startuje již několik sezón
Z. Kunstová

Za SRN startoval R. Disterer

A. Henriksen - KAMÍR

Po vzájemné dohodě se západočeské CDI přeneslo v roce 1999 z Ne-
banic do Mariánských Lázní. Ve dnech 3.-5. září zde uspořádali pořadate-
lé drezúrní festival té nejvyšší úrovně, k jehož lesku přispěla účast nejlep-
šího drezúristy východní Evropy druhé poloviny našeho století G. Dallose
z Maďarska. Premiéra bělouše AKTION (foto vpravo) v ČR dopadla podle
očekávání naprostou převahou této dvojice nad zbytkem konkurence. O to
větší potěšení českým příznivcům drezúry udělali někteří naši zástupci,
kteří také patřili k ozdobám drezúrního mítinku.

I když je pražská Gabrielka známá pře-
devším svojí jarní Cenou Gabrielky, které se
jel letos již 30. ročník, podzimní skákání je
pro mnohé jezdce z Prahy a okolí příleži-
tostí k prověření mladých koní. Stejně tak
letos byl po vítězství v -ZL- spokojen J. Ně-
mec (GASTON), foto vpravo.
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Praha
Trojský ostrov

Neuvěřitelné se stalo skutkem a ČR v ro-
ce 1999 vypadla ze seriálu soutěží CSIO.
Stejně tak, jako jsme před téměř dvaceti le-
ty v rámci československé spartakiády ne-
věřícně sledovali první oficielní skokové
soutěže v Praze, tak jsme byli v roce 1999
uvrženi do reality jejich absence. V Praze
na Trojském ostrově se 19. září konaly ná-
hradní závody, které byly jen slabou náplas-
tí a spíše vyvolaly trochu nostalgie.

Hlavní soutěž Cena Danyho, která se
stala připomínkou jednoho z našich nejús-
pěšnějších koní , který se právě v roce 1999
dožil 30 let, patřila nakonec Z. Zelinkové a
KRIS KENTAUR (Bost), kteří jediní překo-
nali prvé rozeskakování bez chyby.

P. Doležal - BERCY, byl jedním ze čtveřice
rozeskakujících se v Ceně Danyho

Z. Zelinková a KRIS KENTAUR

L. Jandourek - KIRRE bojovali o vítězství

A. Tůmová a J. Žižka

Další radost pro stáj Bost

J. Pecháček byl úspěšný v sedle, ale závo-
dy pro něho byly vzpomínkou na legendár-
ního DANYHO

V. Tretera byl v prvé soutěži nejlepší s NIKI-
TOU (foto nahoře) a ve druhé zvítězil
s LUSSI
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Necarne Castle
ME ml. jezdců všestrannost - Irsko

Ksiąz
ME ml. jezdců drezúra - Polsko

Neuvěřitelné se stalo skutkem a naše zástupkyně G. Slavíková s koněm MARKÝZO (Glod
Čejov) se vydala přes dvě moře až do irského Irvinestown k evropskému šampionátu mla-
dých jezdců, které se uskutečnilo ve dnech 9.-12. září. I když díky souhře všech náhod náš
zástupce soutěž nedokončil, neudělalo vystoupení G. Slavíkové ČR ostudu a je příslibem do
budoucna.

Po dlouhé době se Česká republika vy-
dala ke srovnání s evropskou elitou i v dre-
zúře. Naším zástupcem na ME v drezúře
mladých jezdců v polském Ksiązu byla ve
dnech 11.-15. srpna Š. Charvátová s
DREAM DANCER z jezdeckého střediska
Panská Lícha v Brně. Spolu s ní se na start
soutěže postavilo 50 dvojic z 16 států. Pozi-
ce naší jezdkyně, která zatím nemá větší
zahraniční zkušenosti nebyla lehká, a po
zahajovací soutěži a první kvalifikační úloze
YD 98 obsadila v celkovém pořadí 34. mís-
to. K postupu do finálových bojů mezi nej-
lepších 24 dvojic její výkon sice nestačil, ale
i tak byl trenér Š. Charvátové F. Honč (foto
dole), spokojen.

Uvidíme v roce 2000 při ME ve slovinské
Lipici.
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Lysá n. Labem
KŮŇ ’99

Obohacením letošního ročníku výstavy
Kůň ’99 byla účast Francie, která se tak sta-
la partnerskou zemí. Reprezentovala ji or-
ganizace UNIC (Union Nationale Inter-pro-
fessionnelle du Cheval)

Premiérou v České republice byla večerní
show, kterou během dvou večerů shlédlo
přes 800 diváků a zařadila českou „Equita-
nu“ na světovou úroveň 

Divácky velmi atraktivní byla opět soutěž
v tahu, která doslova vtáhla publikum na
předvadiště

Výstavu zahájila členka čestného předsed-
nictva, senátorka J. Moserová-Davidová

Další nová jména má síň slávy výstavy v
Lysé a časopis Jezdec do ní uvedl dlouho-
letou trenérku Věru Tomanovou

Těšíme se na vás při dalším ročníku
výstavy 22. - 24. září 2000

In expo group s.r.o. Zlatnická 6, 111 21 Praha 1
Tel.: 02/21 87 72 51, 02/232 06 66

Fax: 02/232 48 28

Oficiálním hostem byl i zástupce hanoverského
chovatelského svazu Dr. Enno Hempel (vlevo)

Výstava v Lysé n.L. má již v ČR tradici a ve
dnech 24.-26. září proběhl její šestý ročník. Ten
byl současně premiérou nové výstavní haly, kte-
rá zvýšila výrazně konfort a dvojnásobně rozšíři-
la kapacitu výstaviště.

Navštívilo ji téměř 18 000 návštěvníků, kteří
shlédli rekordní počet expozic. Do Lysé dorazilo
101 vystavovatelů, kteří zaplnili plných 1243m2.
Divákům bylo předvedeno 90 koní 16 plemen
a vedle domácích chovů byly zastoupeny i cho-
vatelé ze SRN a Slovenska.

Ozdobou výstavy byla i výstavka konkursních
návrhů soch Sv. Václava (vpravo) a novinkou by-
lo zřízení krytého předvadiště, které umožnilo
předvádění koní na dvou místech současně.
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Mezinárodní výstava koní a veletrh všeho, co ke koním patří
Dostihové závodiště Pardubice, 8. - 10. září 2000

● 2. ročník mezinárodní výstavy v dostihovém srdci ČR (v Pardubicích byla 5. listopadu 1874 odstarto-
vána první Velká pardubická, nejtěžší steeplechase cross - country evropského kontinentu) a regionu
s tradičním chovem koní (Národní hřebčín Kladruby nad Labem byl založen již roku 1579).

● Hlavními body třídenního programu budou finále nejvýznamnějších chovatelských soutěží roku 2000,
pořádaných Asociací svazů chovatelů koní ČR a Českou jezdeckou federací.

● Anglický král Richard III. zvolal své proslulé „Království za koně!“ v roce 1485. Království pro koně na-
jdete o 515 let později v Pardubicích.

Partnerem akce KONĚ 2000 je italská společnost Veronafiere, pořadatel největšího a nejstarší-
ho veletrhu koní na světě, Fieracavalli (Verona, 1. - 5. 11. 2000).

Pardubice
KONĚ 1999

Velmi úspěšnou premiéru si odbyla kon-
cem září (24. - 26. 9.) mezinárodní výstava
koní a všeho, co k nim patří, pojmenovaná
KONĚ 1999. Jejím dějištěm bylo slavné par-
dubické závodiště s dokonalým zázemím pro
koně i pro lidi. Především chovatelé byli po-
skytnutým prostorem nadšeni a o jiném mís-
tě pro národní šampionáty tříletých teplo-
krevných i chladnokrevných klisen už
nechtějí ani slyšet.

Pořádající Dostihový spolek sice vsadil na
odbornost, přitom ale nezapomněl na „nor-
málního“ návštěvníka a poskytl mu šanci vy-
brat si z mnoha čísel programu (konal se
současně na třech místech). Konečný počet
diváků lze jen odhadovat, pro děti a mládež
do 15 let totiž nebyly vstupenky zapotřebí.
V každém případě si přijelo KONĚ 1999 pro-
hlédnout víc než 30 000 lidí z celé republiky
i zahraničí. Foto T. Holcbecher

Výstava KONĚ 1999 představila celkem
276 koní, z nichž 218 bylo chovných a pat-
řilo k 29 plemenům a rázům. Chladnokrev-
níci zabrali 51 boxů a sklízeli nadšený po-
tlesk, jak za své výkony, tak vzhled.

V Pardubicích byly dekorovány tři národní šampionky: Me-
zi tříletými plemennými klisnami českého teplokrevníka to
vyhrála hnědka AMANDA (po Landruf) chovatele a sou-
časně i majitele P. Kříže z Hrbova u Netolic.

Čtyřnohým Playboyem roku 1999 určila redakce stejnojmené-
ho časopisu životního stylu bělouše 2616 GOTTWARD, který
patří Školnímu zemědělskému podniku brněnské veteriny ze
Šenova u Nového Jičína. Hřebec narozený před 25 lety je ne-
uvěřitelně vitální a jeho kariéra plemeníka je bez chyby.

Dobře dotovaná skoková soutěž (50 000 Kč) přilákala skutečnou do-
mácí „elitu ve vzduchu“. Vyhrál KRIS KENTAUR se Z. Zelinkovou.

První pozice při každodenním
slavnostním defilé patřila dvoji-
ci Michaela Kubištová - LAND-
PRINZ II ze ŠCHK Měník

„Poslední odveta“ se jmenoval souboj legendár-
ních vítězů Velké padubické, V. Chaloupky a
J. Váni. Pikantní utkání na chladnokrevných klis-
nách (Chaloupka jel navíc bez sedla) zvedlo di-
váky ze sedadel - a skončilo nerozhodně.

Neuvěřitelné: Hřebci chladnokrevných ple-
men v posvátném pardubickém padocku
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CCI* Karlovy Vary
Dobrá pověst z minulého roku a dobře zvolený termín při-

lákaly na 2. ročník CCI* do Karlových Varů ve dnech 1.-3. říj-
na, 50 startujících z deseti evropských zemí. Slušné počasí
a kvalitní trať pak přispěly k celkovému úspěchu druhého po-
kračování mezinárodní military v Karlových Varech a ještě
více posílily prestiž Českého jezdeckého klubu. Je pravda,
že i oni se neobejdou bez společníků a sponzorů. Mezi spo-
lečníky hraje první místo karlovarská firma Holoubek, která
se již před lety rozhodla pomoci rozkvětu závodiště ve Dvo-
rech a mezi sponzory pojišťovna Zürich. Ta byla stejně jako
loni jedním z hlavních partnerů a spolupořadatelů CCI*.
Všechny organizátory a pochopitelně i české publikum po-
těšilo, že přes značnou zahraniční konkurenci zůstalo tento-
krát prvenství doma. Zasloužil se o to J. Hatla (foto vpravo)
se SZIALENCIEM (Měník Humburky), který zvítězil systé-
mem start - cíl.

J. Hatla - SZIALENIEC (Měník Humburky)

F. Isely - MY LIMELYGHT (SUI)

P. Sůrová - CHAN (Vasury Kolesa)

Zástupci pojišťovny Zürich
M. Jakeš a V. Smetáčková

M. Slezák - DANNYJ (Pravlov)

M. Balcar, vedoucí ČJK Karlovy Vary

Zahraniční rozhodčí Ch. Hess (uprostřed) na
stanovišti veterinární kontroly s MVDr.
Z. Žertem a C. Schimmel ze Švýcarska



Nitra
ME voltiž - Slovensko

a
Z

Pořadatelem evropského šampionátu ve
voltiži se stalo Slovensko a místem konání ze-
mědělské výstaviště v Nitře. Česká voltiž ne-
chyběla ve dnech 17.-22. srpna ani zde. Velmi
dobře si vedli naši muži a mezi finálovou pat-
náctku se probojovali dva čeští zástupci  D.
Blažek (Frenštát p.R.) a D. Mikulka (Lucky
Drásov). Po finálovém kole se díky nim umís-
tila ČR na 10. a 15. místě. Ženy se sice do fi-
nále nedostaly, ale o to více potěšila naše
skupina (TJ Tlumačov), která po značné ge-
nerační výměně, umístila na dobrém 6. místě.
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Praha
Ctěnice MČR paradrezúra

Rok 1999 se stal premiérovým pro další jezdecký
šampionát. V sobotu 16. října se v Praze v zámeckém
areálu Ctěnice konalo 1. mistrovství ČR v paradrezúře.
Sport handicapovaných se usídlil v jezdecké rodině před
dvěma lety díky paravoltiži a zhruba před rokem díky pa-
radrezúře. Po necelém roku práce se k prvnímu šampio-
nátu sjelo 18 jezdců, kteří soutěžili ve třech kategoriích.
Pochopitelně ani tento šampionát by nebyl možný bez
pomoci mecenášů a hlavní pozici mezi nimi zaujala spo-
lečnost SPT Telecom.

Odměnou organizátorům z Hiporehabilitační společ-
nosti, Jezdeckého klubu Kvítek a pochopitelně i všem
sponzorům pak bylo krásné odpoledne a spokojenost
všech účastníků.

Trojice hlavních organizátorek: (zprava) H. Šebesťáková,  J.
Zenklová a J. Křížová spolu s britskou rozhodčí W. Luke

Odpoledne pomohli programově vyplnit účast-
níci soutěže osobnosti v sedle J.Vávra,          G.
Osvaldová (foto) a S. Nálepková s I. Pilipem

K. Kupková - PALKA (Handicap klub Pamír)

M. Vacová - ASIA (Piafa Vyškov)

L. Smoljak jako čestný ředitel spolu s předsedou Hiporeha-
bilitační společnosti J. Dudkem

L. Nevrkla - PRINC (Nero Břez-
ník) zvítězil mezi jezdci pracují-
cími v kroku, klusu i cvalu
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Konec dobrý, všechno dobré
Svinčice - Nová Amerika

Již 3. ročník Podzimních halových závodů se konal 23.-24. října ve Svinčicích. Tentokrát
na tyto závody úrovně -ST- navázal i halový konkúr ve středisku Nová Amerika o 14 dní po-
zději dokonce s těžkou soutěží. Oba tyto mítinky byly proto určeny české elitě, která tak za-
končila domácí skokovou sezónu. V obou případech se střetly podobná startovní pole. Ve
Svinčicích se nejvíce dařilo Z. Zelinkové s KRIS KENTAUR (Bost), která byla nejrychlejší v
rozeskakování čtyř dvojic po dvoukolové soutěži (135cm+145cm).

V Nové Americe pak poslední velké vítězství sezóny získala stáj Sparta s.r.o. díky P. Do-
ležalovi a FLORIDĚ III. Při obou konkúrech patřilo druhé místo S. Hošákovi s GRANDINOU
(Nová Jičín), které zastihl závěr sezony ve skutečně skvělé formě.

Bernartice
3. ročník skokových soutěží s názvem Lady Cup je v západočeských Bernarticích zasvě-

cen ženám. Ty soutěží v soutěžích -Z- a -ZL- a součástí sportovního odpoledne je i soutěž
masek. Ta nejen, že pobaví publikum, ale tradičně navodí i atmosféru blížícího se konce ro-
ku. Stejně tak tomu bylo i letos, kdy 5. prosince soutěžilo o přízeň poroty, složené ze zápa-
dočeských osobností, sedm masek.

P. Doležal - FLORIDA III byli čtvrtí ve Svinčicích
a na Nové Americe již nenašli přemožitele

R. Drahota - JAZO (Hořovice)

Manželé Redlovi i jejich synové budují v Ber-
barticích krásné středisko

Soutěž masek rozhodovali i V. Hyťha a V. Vladař

Soutěž masek zakončila úsměvně jezdeckou sezó-
nu a i když se porotě nejvíce líbila maska M. Ka-
fuňka, jejíž fotografii nezařazujeme, protože naše
ročenka je přístupná i mládeži do 18 let, nám se
nejvíce líbila Pipi punčochatá Ireny Kostové

J. Jindra - SIRAH (Sp. Poříčí) si udrželi vynika-
jící formu po celý rok. Sezónu zakončili vítěz-
stvím v -S- a třetím místem v hlavní soutěži na
Nové Americe




